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ໃນເງື່ອນໄຂພັກກຳອຳນາດ ພວກເຮົາຕ້ອງເຂົ້າໃຈວ່າ ລັດຖະ
ທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ດຳລັດຕ່າງໆຂອງລັດ ລ້ວນແຕ່ແມ່ນແນວ
ທາງຂອງພັກ ທີ່ໄດ້ຫັນເປັນອັນລະອຽດ; ສະນັ້ນ ອົງການພັກ, 
ອຳນາດການປົກຄອງທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດຢ່າງ
ເຂັ້ມງວດ.

(ບົດໂອ້ລົມຕ່ໍກອງປະຊຸມຈັດຕ້ັງທ່ົວປະເທດ ຄ້ັງທີ 7,  ໜ້າ 11)
ຢາກໃຫ້ການຕິຊົມຕົນເອງ ແລະ ຕິຊົມກັນ ດຳເນີນໄປຢ່າງ

ໄດ້ຮັບຜົນດີນັ້ນ ພວກເຮົາຕ້ອງຢຶດໝັ້ນໃນຫຼັກການຂອງພັກ,
ມີຄວາມຊື່ສັດບໍລິສຸດ, ຈິງໃຈຕໍ່ກັນ ແລະ ຮັກແພງກັນຖານສະ
ຫາຍ.

(ບົດໂອ້ລົມຕ່ໍກອງປະຊຸມຈັດຕ້ັງທ່ົວປະເທດ ຄ້ັງທີ 7,  ໜ້າ 10)
vjko8+lt[a[|hk

(ສພຊ) - ໂດຍຕອບສະ
ໜອງຕາມການເຊີນຂອງສະມາ
ຄົມເພ່ືອການແລກປ່ຽນສາກົນ
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ແຫ່ງປະເທດຈີນ, ຄະນະຜູ້ແທນ
ຄະນະສັນຕິພາບ ແລະ ສາມັກຄີ
ຂອງລາວ ນຳໂດຍທ່ານ ສົມມາດ 

ພົລເສນາ ກຳມະການສູນກາງ
ພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ປະທານຄະນະສັນຕິພາບ 
ແລະ ສາມັກຄີຂອງລາວ ໄດ້ເຂົ້າ
ຮ່ວມກອງປະຊຸມແລກປ່ຽນ ແລະ 
ຮຽນຮູ້ເຊິ່ງກັນແລະກັນດ້ານອະ
ລິຍະທໍາ ຄັ້ງທ ີ IV ແລະ ຢ້ຽມ
ຢາມ ສປຈີນ ແຕ່ວັນທີ 28/5-
4/6/2025.

ວັນທີ 29 ພຶດສະພາ, ຄະ
ນະຜູ້ແທນໄດ້ເຂ້ົາຮ່ວມພິທີເປີດ
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ບັນດາທ່ານທີ່ນັບຖື,
ຫຼານນ້ອຍເຍົາວະຊົນ 

ແລະ ອະນຸຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ 
ທີ່ຮັກແພງທັງຫຼາຍ,

ເນ່ືອງໃນໂອກາດວັນເດັກ
ສາກົນວັນທີ 1 ມິຖຸນາ 2025 
ໄດ້ໝູນວຽນມາຄົບຮອບອີກວາ
ລະໜ່ຶງ ເຊ່ິງປຽບດ່ັງປາງບຸນໃຫຍ່
ຂອງເດັກໃນທົ່ວໂລກ ທີ່ບັນດາ

ປະເທດໄດ້ພ້ອມກັນສະເຫີຼມສະ
ຫຼອງວັນດ່ັງກ່າວໃຫ້ກັບເດັກໃນ
ປະເທດຂອງຕົນຢ່າງເປັນຂະບວນ
ຟົດຟ້ືນ ດ້ວຍຫຼາຍຮູບການ, ການ
ສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນເດັກ ກໍເພື່ອ
ສົ່ງເສີມສິດ ແລະ ສະພາບແວດ
ລ້ອມທີ່ດີໃຫ້ແກ່ເດັກ; ສຳລັບ 
ສປປລາວ ພວກເຮົາ ຍັງໄດ້ກຳ
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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ສຸກທີ 6 ມິຖຸນານີ້, ທ່ານ ປອ. 
ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາ
ທິການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະ
ນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະ
ແຫຼງຂ່າວຕ່ໍສ່ືມວນຊົນກ່ຽວກັບ
ການປັບປຸງບຸກຄະລາກອນຂອງ
ລັດຖະບານ ເຊິ່ງທ່ານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: 
ອີງຕາມໜັງສືສະເໜີຂອງນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີ ສະບັບເລກທີ 76/

xa[x5'[5d7t]kdvo0v']af4t[ko

ນຍ, ລົງວັນທີ 4 ມິຖຸນາ 2025 
ແລະ ມະຕິຂອງກອງປະຊມຸວິສາ

ມັນຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ 
ສະບັບເລກທີ 164 /ຄປຈ, ລົງ

ວັນທີ 6 ມິຖຸນາ 2025 ກ່ຽວ
ກັບການຮັບຮອງເອົາຄໍາສະເໜີ
ຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວ
ກັບການຍົກຍ້າຍ, ແຕ່ງຕັ້ງ ແລະ 
ການພັກການຮັບອຸດໜູນບໍານານ
ຂອງສະມາຊິກລັດຖະບານ.

I. ເຫັນດີຮັບຮອງເອົາ
ການຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງຕັ້ງຄືນ
ໃໝ່ ສະມາຊິກລັດຖະບານ ຈໍາ
ນວນ 9 ທ່ານ, ຍິງ 2 ທ່ານ ດັ່ງນີ້:

1. ແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ຮສ. 
ປອ. ທອງສະລິດ ມັງໜໍ່ເມກ ເລ
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(ສພຊ)  - ຕອນສວາຍ
ວັນພະຫັດທີ 5 ມິຖຸນານີ້, ທ່ານ 
ນາງ ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ 
ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, 
ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ຖະແຫຼງຂ່າວຕ່ໍສ່ືມວນຊົນກ່ຽວ
ກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະ

ltrkcsj'-kf 9tIa[Iv'gvqk,t8y 17 lt[a[

ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານ
ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ບັນດາກໍາມາທິການ, 
ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄດ້ປະສານສົມທົບກັບລັດ
ຖະບານ, ອົງການໄອຍະການປະ
ຊາຊົນສູງສຸດ, ສານປະຊາຊົນສູງ

ສຸດ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, 
ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ 
ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການ
ກະກຽມເນ້ືອໃນຂອງແຕ່ລະພາກ
ສ່ວນ ທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາພິຈາລະນາຕົກ
ລົງຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ
ໃນຄັ້ງນີ້; ມາເຖິງປັດຈຸບັນ ເຫັນ
ວ່າການກະກຽມແມ່ນໄດ້ມີຄວາມ
ຮັບປະກັນຮອບດ້ານ, ຄົບຖ້ວນ, 
ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ນິ
ຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍແລ້ວ.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຊຸດທີ IX ຈະໄດ້ໄຂຂຶ້ນ

vjko8+|hk 7

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ຍົກສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານເນ້ືອ
ໃນໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມສະໄໝ

leg]afdkopqdl6'75ootrk[goNv.o
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ເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
(ສພຊ) ຊຸດທີ IX ໄດ້ປິດລົງດ້ວຍ
ຜົນສຳເລັດຢ່າງຈົບງາມ ໃນວັນ

ທີ 6 ມິຖຸນານີ້ ພາຍຫຼັງດຳເນີນ
ມາເປັນເວລາ 4 ວັນ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາທ່ານ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ), 
ລັດຖະມົນຕີ, ຮອງລັດຖະມົນຕີ
ກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ 
ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ. ຈຸດປະ
ສົງຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ແມ່ນ
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 2 ມິຖຸນານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ສ້າງຂະບວນການປູກຕ້ົນໄມ້ 
ເພ່ືອສະເຫີຼມສະຫຼອງວັນປູກຕ້ົນ
ໄມ້ແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ເປັນຂະບວນ
ຟົດຟື້ນ ເຊິ່ງນຳໂດຍທ່ານ ປອ. 
ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງ
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະນຳ ແລະ ພະນັກງານ

ltrkcsj'-kf lhk'0t[;odkox6d8Qow,h

ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂ້ົາຮ່ວມ.
ໃນວັນດຽວກັນ, ທ່ານ 

ນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສິມມາ ປະ
ທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ, 
ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສ່ິງແວດລ້ອມ 
(ກສຕສ), ທ່ານ ໄຊສົງຄາມ ມະ
ໂນທຳ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ພ້ອມ
ດ້ວຍອົງການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນ

ຂອງ ກສຕສ ແລະ ສະຖານີລົດ
ໄຟຄຳສະຫວາດ ໄດ້ສ້າງຂະບວນ
ການປູກຕ້ົນໄມ້ຢູ່ສະຖານີລົດໄຟ
ຄຳສະຫວາດ ນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈັນ ພ້ອມທັງຮັບຟັງການລາຍ
ງານສະພາບການໂດຍຫຍ້ໍຂອງ
ສະຖານີດັ່ງກ່າວ ແລະ ສົນທະນາ
ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນອີກດ້ວຍ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 29 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ມີພິທີມອບ-ຮັບເງິນ ຈຳນວນ 
128 ລ້ານກີບ ໂດຍການກ່າວ
ມອບຂອງສະຫາຍ ຫງວຽນ ມິ່ງ 
ເຕີ່ມ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດຜູ້ມີ
ອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ ສສ.ຫວຽດ
ນາມ ປະຈຳ ສປປລາວ ແລະ ກາ່ວ
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ຮັບຂອງສະຫາຍ ດຣ. ນາງ ວິພາ
ວັນ ພົມວິຫານ ປະທານກອງທຶນ
ຊ່ວຍເຫືຼອສັງຄົມຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ເຊິ່ງມີສະຫາຍ ນາງ ອຳໄພ
ວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກຳມະການ
ສຳຮອງສູນກາງພັກ, ເລຂາທິການ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍພາກ
ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງທັງສອງຝ່າຍ

ເຂ້ົາຮ່ວມເປັນສັກຂິພະຍານ; ເມ່ືອ
ວັນທີ 17 ພຶດສະພາ ທີ່ຫໍວັດທະ
ນະທຳແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ ຫງວຽນ 
ມ່ິງ ເຕ່ີມ ກໍໄດ້ມອບເງນິ ຈຳນວນ 
200 ລາ້ນກບີ ເຊິງ່ກາ່ວຮບັໂດຍ
ສະຫາຍ ນາງ ອຳໄພວອນ ລ້ອມ
ບຸນແພງ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 29-30 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ກຳມາທິການ
ຍຸຕິທໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດ
ກອງປະຊຸມຖອດຖອນບົດຮຽນ
ກ່ຽວກັບການຮັບ, ພິຈາລະນາ 
ແລະ ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນ
ທຳ ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ຄະນະປະຈໍາສະພາປະ
ຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ທຸມມາ
ລີ ວົງພະຈັນ ກໍາມະການຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານ
ກຳມາທິການຍຸຕິທຳ; ມີທ່ານ 
ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ 
ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຮອງ
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຜູ້ຊີ້ນຳ
ວຽກງານກຳມາທິການຍຸຕິທຳ 
ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ມີຄໍາ
ເຫັນໂອ້ລົມຕ່ໍກອງປະຊຸມ; ນອກ
ນັ້ນ, ຍັງມີທ່ານເລຂາທິການສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານຮອງ
ປະທານກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ, ປະ
ທານ-ຮອງປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນຂ້ັນແຂວງ, ປະທານ-ຮອງປະ
ທານຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ 
ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ ຈາກສະພາປະ
ຊາຊົນ 18 ແຂວງທົ່ວປະເທດ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກົມ, ພະແນກ
ແລະ ພະນັກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຈາກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ ເຂ້ົາຮ່ວມຫຼາຍ
ກວ່າ 120 ທ່ານ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ເປັນຄ້ັງ
ທໍາອິດທ່ີໄດ້ມີການສະຫຸຼບຖອດ
ຖອນບົດຮຽນກ່ຽວກັບວຽກງານ
ຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາໃນຕະ
ຫຼອດ 5 ປີຜ່ານມາ ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກະ
ກຽມໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດ
ທີ X; ການຮັບ, ພິຈາລະນາ ແລະ 
ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂໍຄວວາມເປັນທຳ
ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ແມ່ນວຽກງານໜຶ່ງ
ທ່ີສຳຄັນໃນການປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດຕິດຕາມກວດກາຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳ
ນົດໄວ້ໃນລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດ ຕາມກວດ
ກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ
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ພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ ສະບັບປີ 
2023 ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ສະບັບ
ປີ 2022.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານສະພາບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານແກ້ໄຂຄໍາ
ຮ້ອງທຸກ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການ
ຮັບ, ພິຈາລະນາ ແລະ ແກ້ໄຂຄຳ
ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ຂອງຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນ
ແຂວງ ໃນໄລຍະ 5 ປີ (2021-
2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການ
ໃນຕ່ໍໜ້າ; ຈາກນັນ້, ຜູແ້ທນເຂ້ົາ
ຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ, ປະ
ກອບຄຳເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ
ດ້ວຍບັນຍາກາດທ່ີສ້າງສັນຕ່ໍພາກ
ສະຫຼຸບ ແລະ ທິດທາງແຜນການ
ໃນຕ່ໍໜ້າ ເຊ່ິງກອງປະຊຸມກໍເຫັນ
ດີເປັນເອກະພາບຕ່ໍຜົນສຳເລັດ
ທີ່ຍາດມາໄດ້ໃນການສ້າງ ແລະ 
ປັບປຸງນິຕິກຳ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງ
ໃຫ້ແກ່ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ
ງານດັ່ງກ່າວ ເປັນຕົ້ນ ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ 
ສະບັບປີ 2022, ມະຕິຂອງຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການຮັບ ແລະ ພິຈາລະນາຄຳຮ້ອງ
ຂໍຄວາມເປັນທຳ ສະບັບເລກທີ 
07/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 09 ມັງກອນ 
2023, ຂໍ້ຕົກລົງການປະສານ
ງານຂອງກຳມາທິການຍຸຕິທຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ອົງການໄອຍະການ
ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອ່ືນໆ.

ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບ
ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ທັງໝົດ 
2,010 ເລື່ອງ, ໃນນີ້ເປັນຄຳ
ຮ້ອງທ່ີຄ້າງມາແຕ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຊຸດທີ VIII ຈໍານວນ 404 ເລ່ືອງ, 
ຄຳຮ້ອງເຂ້ົາໃໝ່ໃນສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຊຸດທີ IX (ນັບຮອດເດືອນ
ພຶດສະພາ 2025) ຈຳນວນ 
1,606 ເລື່ອງ; ສາມາດພິຈາລະ
ນາໄດ້ 1,355 ເລື່ອງ ກວມເອົາ 
67.41% ຂອງຈຳນວນຄຳຮ້ອງ
ທັງໝົດ 2,010 ເລື່ອງ, ແຕ່ຖ້າ
ຄິດໄລ່ໃສ່ຄຳຮ້ອງທ່ີເຂ້ົາມາໃນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແມ່ນ
ສາມາດພິຈາລະນາແກ້ໄຂໄດ້ 
84.37%. ຄຽງຄູ່ກັບຜົນສຳເລັດ
ດ່ັງກາ່ວ, ຜູແ້ທນກອງປະຊມຸຍັງ

ໄດ້ຕີລາຄາຢ່າງພາວະວິໄສຕ່ໍຈຸດ
ອ່ອນຄົງຄ້າງ, ສາເຫດ ແລະ ບົດ
ຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ໃນ 5 ປີ 
ຜ່ານມາ ເພື່ອເປັນພື້ນຖານແກ່
ການກຳນົດທິດທາງໃນຕ່ໍໜ້າ 
ເຊ່ິງກອງປະຊຸມໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ ແລະ
ເປັນເອກະພາບຕ່ໍການກຳນົດ 12 
ວຽກຈຸດສຸມໃນຕໍ່ໜ້າ ເປັນຕົ້ນ
ແມ່ນ: ການປະເມີນການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ສະບັບປີ 
2022 ແລະ ນິຕິກຳຮັບໃຊ້ແກ່
ວຽກງານພິຈາລະນາ ແລະ ແກ້
ໄຂຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງ
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນ
ແຂວງ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບລັດຖະ
ທຳມະນູນ ສະບັບປີ 2025 ແລະ 
ກົດໝາຍກ່ຽວຂ້ອງທ່ີໄດ້ມີການ
ປັບປຸງ ລວມທັງການໂຄສະນາ
ເຜີຍແຜ່ໃຫ້ກວ້າງຂວາງ; ປັບປຸງ
ກົງຈັກການຈັດຕ້ັງ ລວມທັງການ
ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວ
ຄິດ, ຈັນຍາບັນ ຈັນຍາທຳ, ຍົກ
ລະດັບທິດສະດີການເມອືງ ວິຊາ
ການ ພາສາຕ່າງປະເທດ ແລະ 
ໄອທີ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ລັດຖະ
ກອນທ່ີຮັບຜິດຊອບວຽກງານ
ດັ່ງກ່າວ ເພື່ອຕອບສະໜອງກັບ
ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງ
ໜ້າທ່ີວຽກງານໃນໄລຍະໃໝ່; 
ສືບຕ່ໍປັບປຸງແກ້ໄຂການປະສານ
ງານ, ແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ, 
ການຕິດຕາມກວດກາຄຳສະເໜີ,
ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳ ທີ່ຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ຊາດ ແລະ 
ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນ
ແຂວງ ໄດ້ນຳສ່ົງພາກສ່ວນກ່ຽວ
ຂ້ອງພິຈາລະນາແກ້ຕາມພາລະ
ບົດບາດ ແລະ ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້
ໃນມາດຕາ 34 ຂອງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ; 
ຍົກສູງຄຸນນະພາບໃນການຮັບ, 
ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພິຈາລະນາ
ແກ້ໄຂຄຳສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມ
ເປັນທຳຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ
ໃຫ້ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮອບດ້ານ, 
ພາວະວິໄສ, ຖືກຕ້ອງຕາມກົດ
ໝາຍ ແລະ ຄວາມເປັນທຳ ເພື່ອ
ໃຫ້ມີຄວາມຍຸຕິທຳໃນສັງຄົມ; 
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(ສພຂ) - ວັນທີ 29-30 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ປອ. 
ລີເບີ ລີບົວປາວ ປະທານກໍາມາ
ທິການແຜນການ, ການເງນິ ແລະ 
ການກວດສອບ (ກຜງສ) ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, 
ແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນ
ເງິນຕາ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX ແລະ ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການລົງທຶນ
ຂອງລັດ ປະຈໍາປີ 2025 ຢູ່ແຂວງ
ສາລະວັນ ໂດຍໄດ້ເປີດກອງປະ
ຊຸມທ່ີສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊ່ິງ
ມີທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສົມບັດ ປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານ 
ພູທົງ ຄໍາມະນີວົງ ຮອງເຈ້ົາແຂວງ 
ຜູ້ຊ້ີນໍາວຽກງານຂົງເຂດເສດຖະ
ກິດ ແລະ ຕາງໜ້າຈາກພາກສ່ວນ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເຂ້ົາຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານວຽກງານຈາກພະ
ແນກການຂອງແຂວງ ກ່ຽວກັບ
ຜົນສໍາເລັດ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບົດ
ຮຽນທ່ີສາມາດຖອດຖອນໄດ້ 
ໃນການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 5 ວຽກຈຸດສຸມ
ຂອງວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານ

xtmko dz'l g7njvows;gIaf;Pd16jc0;'lk]t;ao

ເສດຖະກິດ-ການເງິນພາຍໃນ
ແຂວງ; ຜົນໄດ້ຮັບ, ຄວາມຄືບ
ໜ້າຂອງບັນດາຄາດໝາຍເສດ
ຖະກິດມະຫາພາກ ແລະ ຂອງຂະ
ແໜງການ ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ປະຈໍາປີ 
2025 ຕາມມະຕິກອງປະຊຸມສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງຮັບຮອງ; ຜົນ
ສຳເລັດ, ຂ້ໍສະດວກ, ຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກ,
ທິດທາງ ແລະ ວິທີແກ້ໄຂໃນຕໍ່
ໜ້າ ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ງ ົບປະມານຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 
2025. ຈາກນັ້ນ, ກໍໄດ້ມີການ
ສົນທະນາແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳ
ເຫັນ ແລະ ໃຫ້ຂໍ້ມູນ ເພື່ອຊອກ
ໃຫ້ເຫັນດ້ານດີທ່ີຄວນເສີມຂະ
ຫຍາຍ, ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມ ແລະ ດ້ານ
ອ່ອນຂ້ໍຄົງຄ້າງທ່ີຈະຕ້ອງຊອກຫາ
ວິທີການແກ້ໄຂ ໃນການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວ ແນ
ໃສ່ເຮັດໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ 
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຖືກຕ້ອງຕາມກົດ
ໝາຍ, ສອດຄ່ອງກັບແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຕ່ລະ
ໄລຍະ ທັງເປັນຂໍ້ມູນພື້ນຖານ
ໃຫ້ແກ່ການຄ້ົນຄວ້າລາຍງານຕ່ໍ
ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ເປັນຂ້ໍມູນສໍາຄັນ
ກະກຽມໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມສະ

ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້
ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບອົງການປົກ
ຄອງເມອືງສະໝ້ວຍ ແລະ ເມອືງ
ລະຄອນເພັງ ໂດຍໄດ້ຮັບຟັງລາຍ
ງານສະພາບພ້ົນເດ່ັນ, ຜົນສໍາເລັດ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນໄລຍະ
ຜ່ານມາ ແລະ ການບໍລິຫານ-ຄຸ້ມ
ຄອງດ່ານສາກົນລະໄລ ໃນການ
ການນຳເຂ້ົາ-ສ່ົງອອກສິນຄ້າຜ່ານ
ດ່ານສາກົນ, ການເກັບລາຍຮັບ
ພາສອີາກອນໃນໄລຍະ 6 ເດືອນ
ຕົ້ນປີ 2025 ແລະ ໂຄງການກໍ່
ສ້າງສ້ອມແປງເສ້ັນທາງໄປດ່ານ
ໂກຕາຍ ຊາຍແດນລາວ-ຫຽດ
ນາມ; ລົງຕິດຕາມກວດກາພື້ນ
ທ່ີຕົວຈິງສະຖານທ່ີຈຸດຄ່ຽນຖ່າຍ
ຖ່ານຫີນເພ່ືອສ່ົງອອກໄປຍັງ ສສ.
ຫວຽດນາມ ຂອງກຸ່ມບໍລິສັດ
ພອນສັກ ແລະ ສະພາບຄວາມ
ຄືບໜ້າຂອງໂຄງການກໍ່ສ້າງຕາ
ຝັ່ງເຈື່ອນ ລະຫວ່າງເຂດຊາຍ
ແດນດ່ານສາກົນປາກຕະພານ 
ເມືອງລະຄອນເພັງ ແລະ ດ່ານ
ຖາວອນບ້ານປາກແຊງ ອໍາເພີນາ
ຕານ ຈັງຫວັດອຸບົນຣາຊະທານີ, 
ລາຊະອານາຈັກໄທ.

(ດີລໍາພົນ ພົມມະຈັນ)
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(ສພຊ) - ວັນຈັນທີ 2 
ມິຖຸນານີ້ ທີ່ຫໍສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ 
ປະທານກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ປະ
ທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະ
ສະພາ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ຕ້ອນຮັບ
ການເຂ້ົາຢ້ຽມຂ່ຳນັບຂອງທ່ານ 
ມິດສຶໂມໂຕະ ນາຊາຮິໂກະ 
(Mitsumoto Nasahiko) ເລ
ຂາເອກ ຮັບຜິດຊອບພະແນກ
ການເມືອງຂອງສະຖານເອກະ
ອັກຄະລາຊະທູດຍີ່ປຸ່ນ ປະຈຳ 
ສປປລາວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ; 
ການເຂ້ົາຢ້ຽມຂ່ຳນັບຄ້ັງນ້ີ ກໍເພ່ືອ
ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຜົນການມາ 
ຢ້ຽມຢາມຂອງທ່ານ ຊາຊາກິ ທາ
ໂຣະ ເລຂາທິການສະມາຄມົມດິ
ຕະພາບລັດຖະສະພາ ຍ່ີປຸ່ນ-ລາວ, 
ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນໃນການ
ເພີ່ມທະວີ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍ
ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງຄະນະ
ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-
ຍີ່ປຸ່ນ, ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ ກໍຄືການກໍາ

ນົດທິດທາງແຜນການຮ່ວມມື
ໃນຕໍ່ໜ້າ.

ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງ
ພະຈັນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີ
ຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ສະ
ຖານທູດຍ່ີປຸ່ນ ທ່ີເວລາໃດກໍເອົາ
ໃຈໃສ່ປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນການ
ເສີມສ້າງສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ 
ແລະ ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງ
ປະເທດ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ
ລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ 
ກໍຄືສອງຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະ
ສະພາ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ, ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ. 
ດ້ວຍການປະກອບສ່ວນ, ຊຸກຍູ້ 
ແລະ ອຳນວຍຄວາມສະດວກ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືຄະ
ນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໃນຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ ຈຶ່ງ
ເຮັດໃຫ້ສາຍພົວພັນຮ່ວມມືດ່ັງ
ກ່າວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະ
ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາຂອງ
ສອງປະເທດ ໄດ້ມີບັນຍາກາດ

ອັນໃໝ່ທີ່ດີຂຶ້ນ, ມີຜົນງານດີ
ເດັ່ນຫຼາຍດ້ານ ແລະ ມີຜົນສຳ
ເລັດໃຫຍ່ຫຼວງກວ່າເກົ່າ; ໂດຍ
ສະເພາະ, ເພ່ືອເປນັການສະເຫີຼມ
ສະຫຼອງວັນການທູດ ລາວ-ຍ່ີປຸ່ນ 
ຄົບຮອບ 70 ປີ ໃນປີ 2025 
ສອງຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະ
ພາຂອງສອງປະເທດ ຈະໄດ້ມີໂອ
ກາດພົບປະແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້
ແທນເຊິ່ງກັນແລະກັນ.

ທ່ານ ມິດສຶໂມໂຕະ ນາ
ຊາຮິໂກະ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບ
ໃຈຕ່ໍການຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນ 
ແລະ ລາຍການໃຫ້ຮູ້ກ່ຽວກັບ
ຈຸດປະສົງຂອງການມາປຶກສາຫາ
ລືວຽກງານໃນຄັ້ງນີ້ ພ້ອມທັງຕີ
ລາຄາສູງຕ່ໍສາຍພົວພັນມິດຕະ
ພາບທ່ີເປັນມູນເຊື້ອອັນດີງາມ 
ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດລະຫວ່າງ
ສອງປະເທດ ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ ກໍຄື
ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ໃຫ້ເປັນ
ຮູບປະທໍາຍິ່ງໆຂຶ້ນ.
(ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມ່ິງມຸງຄຸນ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 30 ພຶດ
ສະພານີ້, ຄະນະກອງທຶນຊ່ວຍ
ເຫືຼອສັງຄົມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ນຳໂດຍທ່ານ ດຣ. ນາງ ວິພາວັນ 
ພົມວິຫານ ປະທານກອງທຶນດັ່ງ
ກ່າວ ແລະ ພຣະອາຈານ ບຸນເສີຍ 
ເພົາພາສິດ ເຈ້ົາອະທິການວັດມ່ິງ
ແກ້ວມຸງຄຸນໄຊຍະຣາມ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂ້ົາຮ່ວມພິທີສະ
ເຫີຼມສະຫຼອງວັນເດັກນ້ອຍສາ
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ກົນ ຄົບຮອບ 100 ປີ ແລະ ວັນ
ປູກຕົ້ນໄມ້ແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 
45 ປີ ຮ່ວມກັບນ້ອງນ້ອຍນັກ
ຮຽນ ແລະ ຄູອາຈນ ທີ່ໂຮງຮຽນ
ປະຖົມສົມບູນໂນນຂ້ີເຫັຼກ ເມືອງ
ສີໂຄດຕະບອງ ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຍັງໄດ້
ນຳເອົາອຸປະກອນການສຶກສາ 
ແລະ ເງິນສົດ 40 ລ້ານກີບ ມອບ
ໃຫ້ໂຮງຮຽນດ່ັງກ່າວອີກດ້ວຍ.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອປູກຈິດສຳ
ນຶກໃຫ້ແກ່ເຍົາວະຊົນ ແລະ ອະ
ນຸຊົນ, ພໍ່ແມ່ຜູ້ປົກຄອງ ກໍຄືອຳ
ນາດການປົກຄອງ, ການຈັດຕັ້ງ
ທຸກຂັ້ນ ເຫັນໄດ້ຄວາມສຳຄັນ
ຂອງວັນເດັກນ້ອຍສາກົນ ແລະ 
ວັນປູກຕົ້ນໄມ້ແຫ່ງຊາດ ວັນທີ 
1 ມິຖຸນາ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)
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   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 2)

ເພ່ີມທະວີການພົວພັນຮ່ວມມື, 
ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວກັບວຽກ
ງານແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ກັບບັນ
ດາປະເທດ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາ
ກົນ ຕາມແຜນທາງການຕ່າງປະ
ເທດຂອງພັກ .

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຍັງໄດ້
ຮັບກຽດໂອ້ລົມຈາກທ່ານ ປອ. 
ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ໂດຍ
ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມເຫັນດີ
ເປັນເອກະພາບຕ່ໍການສະຫຸຼບຕີ
ລາຄາ ແລະ ວຽກງານຈຸດສຸມ
ໃນຕ່ໍໜ້າ ພ້ອມທັງເນ້ັນໜັກໃຫ້
ກຳມາທິການຍຸຕິທຳສະພາແຫ່ງ

ຊາດ, ຄະນະກຳມາການຍຸຕິທຳ 
ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ ສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ໃນການເປັນໃຈກາງ
ປະສານງານ ແລະ ຮັບຜິດຊອບ
ໂດຍກົງຕ່ໍວຽກງານແກ້ໄຂຄຳ
ຮ້ອງທຸກ; ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງ ແລະ 
ຍົກລະດັບຕິດຕາມກວດກາຂອງ
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນ
ແຂວງ ຕໍ່ວຽກງານດັ່ງກ່າວ; ປັບ
ປຸງກົນໄກ, ແບບແຜນວິທີເຮັດ
ວຽກ ໃນການຮັບ, ພິຈາລະນາ
ແກ້ໄຂຄຳສະເໜີ, ຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມ
ເປັນທຳ ໃຫ້ມີຄວາມໂລ່ງລ່ຽນ, 
ວອງໄວ, ໂປ່ງໃສ ແລະ ຍຸຕິທຳ
ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ມະຕິຂອງ

ກົມການເມືອງ ສະບັບເລກທີ 
112/ກມສພ, ລົງວັນທີ 02/6/
2020; ສູຊ້ນົຄົນ້ຄວ້າຄຳຮອ້ງຂໍ
ຄວາມເປັນທຳໃຫ້ສາມາດບັນລຸ
ໄດ້ຕາມແຜນການທ່ີວາງໄວ້ 85% 
ຂອງຈຳນວນຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມ
ເປັນທຳທັງໝົດທ່ີເຂ້ົາມາສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ 95% ທີ່ເຂົ້າມາ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເພື່ອ
ປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີ
ຄວາມສະຫງົບ, ສິດ ແລະ ຜົນ
ປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງພົນ
ລະເມືອງໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ
ຕາມກົດໝາຍ, ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມ
ຄອງລັດຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍກົດ
ໝາຍ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດຕົວຈິງຢ່າງໜັກແໜ້ນ.
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(ສພຊ) - ວັນທີ 4 ມິຖຸ
ນານີ້, ນັກຮຽນທິດສະດີການ
ເມືອງຂັ້ນຕົ້ນ ຊຸດທີ III ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຈຳນວນ 
36 ສະຫາຍ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວທັດ
ສະນະສຶກສາທ່ີອະນຸສອນສະຖານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ ແລະ ສະຖາ
ບັນການ ເມືອງ-ການປົກຄອງ
ແຫ່ງຊາດ ເຊ່ິງນຳພາໂດຍສະຫາຍ 
ນາງ ດາວເພັດ ສີຫາວົງ ກຳມະ
ການຄະນະພັກຮາກຖານຄະນະ
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ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ຫົວໜ້າກົມການເງິນ.

ຈຸດປະສົງກໍເພ່ືອເສີມສ້າງ
ຄວາມຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ 
ປະສົບການການປະຕິບັດວຽກ
ງານຕົວຈິງ ຈາກປະຫວັດສາດ
ການປະຕິວັດ ແລະ ແນວຄິດທາງ
ການເມືອງຂອງຊາດ ທັງຍົກລະ
ດັບຄວາມຮູ້ດ້ານລະບົບການປົກ
ຄອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງທາງການ
ເມືອງຂອງປະເທດ.

ສະຫາຍ ນາງ ດາວເພັດ 
ສີຫາວົງ ໄດ້ເນ້ັນໜັກເຖິງຄວາມ
ສຳຄັນຂອງການນຳເອົາທິດສະດີ
ມາໝູນໃຊ້ໃນການປະຕິບັດວຽກ
ງານຕົວຈິງ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນ
ຂອງການພັດທະນາຄວາມສາ
ມາດດ້ານການເມືອງຂອງບັນດາ
ນັກຮຽນ ເພ່ືອປະກອບສ່ວນເຂ້ົາ
ໃນວຽກງານສ້າງສາພັດທະນາປະ
ເທດຊາດໃນອະນາຄົດ.

(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)

(ສພຊ) - ວັນພະຫັດທີ 
29 ພຶດສະພາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມກວດ
ກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານຮ່າງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການປັບປຸງບາງ
ມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ສານປະຊາຊົນ (ສະບັບປັບປຸງ) 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ຄຳແພງ ວິລະພັນ ຄະນະປະຈຳ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ຄປຈສພຊ), 
ປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຮອງປະ
ທານກຳມາທິການຂອງ ສພຊ, 
ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ແລະ 
ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຄະນະທີ່
ປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງ 
ຄປຈສພຊ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ
ໜ້າກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ 
ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຈາກ
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ບຸນຂວາງ ທະວີສັກ 
ຮອງປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ 
ໄດ້ສະເໜີເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມ
ຈໍາເປັນໃນການປັບປຸງບາງມາດ
ຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານ
ປະຊາຊົນ ໂດຍໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ສານ

d;fdkgoNv.oIv[fhkoIjk'dqf\kplkoxt-k-qo

ປະຊາຊົນສູງສຸດ ໄດ້ກໍານົດແຜນ
ພັດທະນາລະບົບສານປະຊາຊົນ 
5 ປີ ຄັ້ງທີ IV (2021-2025) 
ເພ່ືອກາໍນດົແຜນງານ, ໂຄງການ 
ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການເຄ່ືອນ
ໄຫວການປະຕິບັດໜ້າທ່ີຂອງຜູ້
ພິພາກສາ ໃຫ້ມີຄວາມໂປ່ງໃສ
ໃນທຸກຂ້ັນຕອນຂອງການດໍາ
ເນີນຄະດີ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້
ການຕັດສິນຄະດີຖືກຕ້ອງກັບ
ກົດໝາຍ ແລະ ຄວາມເປັນຈິງ
ໄປຄຽງຄູ່ກັນ; ຮັບປະກັນການ
ຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກຂອງສານປະ
ຊາຊົນສູງສຸດ ຕໍ່ສານປະຊາຊົນ
ທ້ອງຖ່ິນ ແລະ ສານທະຫານ ຢ່າງ
ມີປະສິດທິພາບ ໂດຍສະເພາະ
ການແຕ່ງຕ້ັງ, ຍົກຍ້າຍ, ສັບປ່ຽນ
ບ່ອນປະຈໍາການ ຫືຼ ປົດຕໍາແໜ່ງ, 
ການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິ
ບັດໜ້າທ່ີຂອງສານປະຊາຊົນ ແລະ 
ສານທະຫານ ໃຫ້ມີຄວາມວ່ອງ
ໄວ ແລະ ທັນສະພາບການຕົວຈິງ; 
ອີງໃສ່ສະພາບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຕົວຈິງ 
ຈຶ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ປັບ
ປຸງບາງມາດຕາໃຫ້ມີຄວາມສອດ

ຄ່ອງ ແລະ ກົມກຽວກັນ; ການ
ແຕ່ງຕ້ັງ,  ຍົກຍ້າຍ, ສັບປ່ຽນບ່ອນ
ປະຈໍາການ ຫຼື ປົດຕໍາແໜ່ງ ພະ
ນັກງານສານປະຊາຊົນ ຍັງມີກົນ
ໄກທີ່ບໍ່ລະອຽດຈະແຈ້ງ, ມີບາງ
ອັນຊໍ້າຊ້ອນ ເຮັດໃຫ້ມີປາກົດ
ການແກ້ໄຂບຸກຄະລາກອນ ມີ
ຄວາມຊັກຊ້າ, ແກ່ຍາວ; ການ
ຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາການ
ປະຕິບດັໜ້າທ່ີ ແລະ ການປະພຶດ
ຂອງພະນັກງານຕຸລາການ ຍັງບໍ່
ທັນຮັດກຸມ ແລະ ຜ່ານຫຼາຍຂັ້ນ
ຕອນໂດຍບໍ່ສົມເຫດສົມຜົນ.

ທ່ານຮອງປະທານສານ
ປະຊາຊົນສູງສຸດ ຍັງໃຫ້ຮູ້ຕ່ືມອີກ
ວ່າ ພາຍຫຼັງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ສານປະຊາຊົນ (ສະບັບປັບປຸງ) 
ໄດ້ຮັບການຮັບຮອງ ແລະ ປະ
ກາດໃຊ້ແລ້ວ ຈະກາຍເປັນເຄ່ືອງ
ມືສໍາຄັນໃຫ້ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ 
ແລະ ສານປະຊາຊນົທ້ອງຖ່ິນ ນາໍ
ໃຊ້ເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດ
ຕາມກວດກາການປະຕິບັດໜ້າ
ທີ່ຂອງສານປະຊາຊົນ ໄດ້ຢ່າງມີ
ປະສິດທິພາບ, ຮັບປະກັນໃຫ້
ການຕັດສິນ, ພິພາກສາຄະດີ ມີ
ຄວາມວ່ອງໄວ, ໂປ່ງໃສ, ຖືກ
ຕ້ອງ ແລະ ເປັນທໍາຍິ່ງຂຶ້ນ; ການ
ແຕ່ງຕ້ັງ, ຍົກຍ້າຍ, ສັບປ່ຽນບ່ອນ
ປະຈຳການ ແລະ ປົດຕໍາແໜ່ງພະ
ນັກງານ-ລັດຖະກອນຂອງສານ 
ມີຄວາມໂປ່ງໃສ, ຖືກຕ້ອງກັບ
ສະພາບການຕົວຈິງ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 29 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຮ່ວມ
ກັບບັນດາສະຖານທູດ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນ 
ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາກິດ
ຈະກໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສັນ
ຍາ ປຣະເສີດ ປະທານກໍາມາທິ
ການການຕ່າງປະເທດ, ມີບັນດາ
ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ,
ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກບັນດາສະຖານ
ທູດ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດ
ທະນາ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະເສີດ 
ໄດ້ມີຄໍາເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: ກອງ
ປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຕ້ອງການທີ່ຈະຊຸກ
ຍູ້ການສົນທະນາ ແລະ ການຮ່ວມ
ມື ລະຫວ່າງສະຖາບັນລັດຖະສະ
ພາຂອງ ສປປລາວ ກັບ ຄູ່ຮ່ວມ
ງານສາກົນ ກ່ຽວກັບການເສີມ
ສ້າງການປົກຄອງ, ຄວາມສາ
ມາດຂອງສະຖາບັນລັດຖະສະພາ 
ແລະ ຕ້ອງການທີ່ຈະຮັບປະກັນ
ວ່າ ຂໍ້ລິເລີ່ມການເສີມສ້າງລັດ
ຖະສະພາ ຍັງຄົງສອດຄ່ອງກັບ
ບັນດາເປ້ົາໝາຍການພັດທະນາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ຂອບວຽກທົ່ວ
ໂລກ ລວມທັງ ເປົ້າໝາຍການ
ພັດທະນາແບບຍືນຍົງ (SDGs) 
ແລະ ແຜນພັດທະນາເສດຖະ
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ກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ; ແບ່ງປັນ
ຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ບັນດາຍຸດ
ທະສາດທ່ີເປັນບຸລິມະສິດຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະ
ຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ (ສພຂ) ໃນຂົງ
ເຂດການພັດທະນານິຕິກຳ, ຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ການເຂົ້າ
ຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນ, ຮ່ວມກັນ
ຖືເອົາການສະໜັບສະໜູນດ້ານ
ການເງິນ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີໃນ
ປັດຈຸບັນ ຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມມື
ສາກົນ.

ທ່ານປະທານກຳມາທິ
ການການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ສະ
ແດງຄວາມຂອບໃຈຕ່ໍບັນດາສະ
ຖານທູດ, ຜູ້ໃຫ້ທຶນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມ
ມືພັດທະນາ ທີ່ສະໜັບສະໜູນ
ວຽກງານກະກຽມ ແລະ ຜັນຂະ
ຫຍາຍກອງປະຊຸມສະພາສາກົນ 
ອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 45, ການສະໜັບ
ສະໜູນຈາກແຜນງານໂຄງການ
ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາ
ຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະເຕັບສ໌ 
(STEPS) ຂອງອົງການສະຫະ
ປະຊາຊາດ ໄດ້ເພີ່ມຂີດຄວາມ
ສາມາດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ພະນັກງານລັດ
ຖະສະພາ ແລະ 3 ກຳມາທິການ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ
ຢ່າງຕ້ັງໜ້າໃນການກະກຽມ ແລະ 
ເປັນເຈ້ົາພາບກອງປະຊຸມສະມັດ

ຊາໃຫຍ່ລັດຖະສະພາລະຫວ່າງ
ຊາດອາຊຽນ ຫຼື ໄອປາ (AIPA) 
ຄັງ້ທີ 45 ໃນເດືອນຕຸລາ 2024; 
ແຜນງານໂຄງການ STEPS ໄດ້
ສະໜັບສະໜູນການປຶກສາຫາລື 
ແລະ ການເຝິກອົບຮົມ 11 ຄັ້ງ 
ທ່ີນຳພາໂດຍຊ່ຽວຊານພາກພ້ືນ 
ລວມທັງອະດີດເລຂາທິການໃຫຍ່ 
AIPA 2 ທ່ານ ແລະ ຄະນະເລ
ຂາທິການຂອງ AIPA/Japata.

ທ່ີປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການ
ລາຍງານຜົນສໍາເລັດ, ຄວາມຄືບ
ໜ້າ ແລະ ການພັດທະນາອົງກອນ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
ຊດຸທີ II; ໝາກຜນົຂອງການສະ
ໜັບສະໜູນຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມ
ພັດທະນາ ໃນປີ 2024 ຫາເດືອນ
ມັງກອນ 2025; ການນຳສະ
ເໜີ ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມຄິດ
ຄວາມເຫັນຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ປະກອບມີ: ກໍາມາທິການແຜນ
ການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດ
ສອບ, ກໍາມາທິການກົດໝາຍ, 
ກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ, ກໍາມາທິ
ການວຽກງານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ຄະນະສະມາຊິກສະ
ພາແຫງ່ຊາດເພດຍງິ, ສະຖາບັນ
ຄົ້ນຄວ້ານິຕິກໍາ ແລະ ຈາກສະພາ
ປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ: ໄຊຍະບູລີ, 
ບໍລິຄໍາໄຊ ແລະ ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ; ການນໍາສະເໜີກ່ຽວ
ກັບກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫ່ຼງທຶນ
ຊ່ວຍເຫືຼອລ້າສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ICPMS); ການວິເຄາະສະຖາ
ນະພາບຕ່ໍກັບການຊ່ວຍເຫືຼອຂອງ
ອົງການຈັດຕ້ັງສາກົນໃຫ້ແກ່ 
ສພຊ ແລະ ສພຂ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້
ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສົນທະນາແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ພິທີເຊັນສັນ
ຍາສຳປະທານ (CA) ຂອງໂຄງ
ການຕິດຕ້ັງຊິງຊັ່ງທັນສະໄໝ 
ແລະ ພັດທະນາສະຖານີຄ່ຽນຖ່າຍ
ສິນຄ້າ (Inland Clearance 
Depot - ICD) ຢູ່ດ່ານສາກົນ
ແດນສະຫວັນ ເມືອງເຊໂປນ 
ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ລະຫວ່າງ
ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ກັບ 
ບໍລິສັດ ວົງສະຫວັນ ໂລຈິສຕິກ 
ຈຳກັດຜູ້ດຽວ, ບໍລິສັດ ດາວສະ
ຫວັນ ຈຳກັດ ແລະ ບໍລິສັດ ທະ
ວີສັກ ການຄ້າ ຂາອອກ-ຂາເຂົ້າ 
ຈຳກັດຜູ້ດຽວ ໄດ້ຈັດຂ້ຶນໃນວັນ
ທີ 6 ມິຖຸນາ 2025 ທີ່ນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍການລົງນາມ
ລະຫວ່າງທ່ານ ປອ. ສະຖາບັນ
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ດິດ ອິນສີຊຽງໃໝ່ ຮອງລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ 
ການລົງທຶນ ທັງເປັນສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກ
ຕັ້ງທີ 8 ແຂວງຫົວພັນ ກັບ ທ່ານ 
ວົງສະຫວັນ ວໍລະຈິດ, ທ່ານ ນາງ
ເດືອນດາລາ ວໍລະຈິດ ແລະ ທ່ານ 
ນາງ ທູນສະຫວັນ ສີຈັນທອງທິບ 
ຕາງໜ້າ 3 ບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ.

ສັນຍາສໍາປະທານນ້ີ ເພ່ືອ
ຕິດຕັ້ງຊິງຊັ່ງທັນສະໄໝ ແລະ 
ພັດທະນາສະຖານີຄ່ຽນຖ່າຍສິນ
ຄ້າ ຢູ່ດ່ານສາກົນແດນສະຫວັນ 
ເມືອງເຊໂປນ ແຂວງສະຫວັນນະ
ເຂດ ໂດຍນິຕິບຸກຄົນພາກເອກະ
ຊົນເປັນຜູ້ລົງທຶນກ່ໍສ້າງ, ດໍາເນີນ
ງານ ແລະ ມອບໂອນ (BOT) 

ໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ໃນເວລາສ້ິນ
ສຸດອາຍຸສຳປະທານ 50 ປີ ເຊິ່ງ
ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ແມ່ນເອກະ
ຊົນລົງທຶນ 100% ໃນມູນຄ່າ 
28,911,240 ໂດລາສະຫະລັດ, 
ມີເນື້ອທີ່ 34.73 ເຮັກຕາ ຕັ້ງຢູ່
ເຂດດ່ານສາກົນແດນສະຫວັນ. 
ກິດຈະກຳຕົ້ນຕໍປະກອບມີ: ຊັ່ງ
ນໍ້າໜັກລົດບັນທຸກ, ຕູ້ສິນຄ້າ, 
ສິນຄ້າ; ຄ່ຽນຖ່າຍສິນຄ້າ; ສາງ
ເກັບມ້ຽນສິນຄ້າແບບຄົບວົງຈອນ; 
ລານເກັບຕູ້ສິນຄ້າ; ບັນຈຸ, ຫຸ້ມ
ຫໍ່, ແຍກ ແລະ ຈັດສົ່ງສິນຄ້າ; 
ບ່ອນພັກສິນຄ້າ.

(ກົງທະນູຄຳ ພິພັດເສລີ)
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(ສພຂ) - ເພ່ືອຮັບປະກັນ
ໃຫ້ວຽກງານປັບປຸງກົງຈັກການ
ຈັດຕັ້ງ ແລະ ກະກຽມຫ້ອງການ
ເຮັດວຽກຂອງກົງຈັກເສນາທິການ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) 
ຫຼວງນ້ຳທາ ຢູ່ຂັ້ນເມືອງ ໃຫ້ມີ
ຄຸນນະພາບ; ວັນທີ 14-15 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ຄຳຟອງ 
ອິນມານີ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ລົງຕິດຕາມ,
ຊຸກຍູ້ວຽກງານປັບປຸງກົງຈັກ 
ສພຂ ຢູ່ເມືອງສິງ ແລະ ເມືອງ
ລອງ ໂດຍໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມ
ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບເລຂາ-ຮອງ
ເລຂາພັກເມືອງ, ສະມາຊິກສະ
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ພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງ ແລະ ຫົວໜ້າ
ຫ້ອງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທີ່ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ເຜີຍ
ແຜ່ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 162/
ຄປຈ, ລົງວັນທີ 02/6/2022 
ວ່າດ້ວຍນະໂຍບາຍຕ່ໍສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ 
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ຊດຸທີ II ທ່ີເຖິງກະສຽນບາໍນານ;
ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການກະກຽມ
ສ້າງຕ້ັງກົງຈັກເສນາທິການໃຫ້
ແກ່ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ (ຄສຂ) ປະຈຳເຂດ
ເລືອກຕ້ັງເມືອງ, ການປະຈຳການ

ຂອງຫົວໜ້າ ຄສຂ ປະຈຳເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງ ທີ່ໃກ້ຈະໄດ້ຮັບ
ນະໂຍບາຍອຸດໜູນບໍານານ ແລະ 
ວຽກງານປ່ິນອ້ອມ. ພ້ອມກັນນ້ັນ, 
ທ່ານ ຄຳຟອງ ອິນມານີ ຍັງໄດ້
ຊຸກຍູ້ 2 ເມືອງ ສ້າງຕັ້ງຫ້ອງການ
ຕາມຄວາມເໜາະສົມ, ໃຫ້ມີຫ້ອງ
ເຮັດວຽກສະເພາະຂອງຄະນະສະ
ມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະ
ຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງເມືອງ ເພ່ືອເຮັດ
ໃຫ້ວຽກງານດ່ັງກ່າວມີຄວາມ
ພ້ອມຮອບດ້ານໃນການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດໜ້າທີ່.

(ນາງ ວັນນີ ແຝງບົວວັນ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 13 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ບໍ່ແກ້ວ ສົມທົບ
ກັບຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ (ຄສຂ) ປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງຕົ້ນເຜີ້ງ ພ້ອມ
ດ້ວຍບັນດາຫ້ອງການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງເມືອງ ໄດ້ລົງຕິດຕາມ
ກວດກາການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງຂໍ
ຄວາມເປັນທໍາຂອງປະຊາຊົນຢູ່
ບ້ານນ້ໍາຟ້າ ໂດຍໄດ້ເປີດກອງປະ
ຊຸມພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານ
ຮ່ວມຂອງທ່ານ ພັອ. ຫຸມແພງ 
ອິນທະຈັກ ຮອງປະທານສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານ ສາຍຄໍາ 
ຄໍາປະເສີດ ປະທານຄະນະກໍາມະ
ການຍຸຕິທໍາ ແລະ ປກຊ-ປກສ 
ແລະ ທ່ານ ສຽງສະຫວັນ ຊາພັກ
ດີ ຮອງປະທານ ຄສຂ ປະຈາໍເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງຕົ້ນເຜີ້ງ ເຊິ່ງມີ
ບັນດາທ່ານຜູ້ຕາງໜ້າຈາກຫ້ອງ
ວ່າການເມືອງ, ຫ້ອງການຍຸຕິທໍາ, 
ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທໍາມະ
ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ຫ້ອງ
ການກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ພ້ອມ
ດ້ວຍທີມງານ ສພຂ, ອົງການ
ປົກຄອງ ແລະ ປະຊາຊົນພາຍ
ໃນບ້ານນ້ໍາຟ້າ ເຂ້ົາຮ່ວມທັງໝົດ 
43 ຄົນ, ຍິງ 10 ຄົນ.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອຕິດຕາມ
ກວດກາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ
ທ່ີປະຊາຊົນສະເໜີໄປຫາສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ເພື່ອຊ່ວຍພິຈາ
ລະນາແກ້ໄຂການຈ່າຍຄ່າເຊ່ົາທ່ີ
ດິນປະຊາຊົນປູກກ້ວຍຫອມ ທີ່
ຍັງຄ້າງຈ່າຍໃຫ້ປະຊາຊົນ 10 
ຄອບຄົວ, ມີເນື້ອທີ່ດິນເຊົ່າ 
18,672 ເຮັກຕາ; ສພຂ ໄດ້ລົງ
ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳ
ຂໍ້ມູນຢູ່ບ້ານນໍ້າຟ້າ 2 ຄັ້ງ, ເຫັນ
ວ່າເພີ່ມຂຶ້ນເປັນ 11 ຄອບຄົວ 
ລວມທັງໝົດມີ 21 ຄອບຄົວ. 
ຂ້ໍຂັດແຍ້ງບັນຫາທ່ີດິນຂອງປະ
ຊາຊົນບ້ານນ້ຳຟ້າ ກັບ ບໍລິສັດ
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ປູກກ້ວຍຫອມ ແກ່ຍາວມາເປັນ
ເວລາຫຼາຍປີ, ຜ່ານມາ ສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ ຊຸດທີ I ໄດ້
ສ່ົງໃຫ້ອົງການປົກຄອງເມືອງຕ້ົນ
ເຜີ້ງ ຕັ້ງແຕ່ປີ 2020 ເພື່ອທຳ
ການແກ້ໄຂໄກ່ເກັ່ຍແລ້ວ ແຕ່
ເຫັນວ່າປະຊາຊົນກໍຍັງບໍ່ໄດ້ຮັບ
ຄວາມເປັນທໍາ.

ທີ່ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບ
ຟັງການລາຍງານຈາກຫ້ອງການ
ຊບັພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ 
ສ່ິງແວດລ້ອມ ກ່ຽວກັບການແກ້
ໄຂຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາດ່ັງ
ກ່າວ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ແກ້ໄຂໄກ່ເກ່ັຍຂ້ໍຂັດແຍ້ງໃນໄລ
ຍະຜ່ານມາ; ຈາກນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມ
ກໍໄດ້ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນ 
ແລະ ຫ້ອງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກໍ
ມີຄໍາເຫັນອະທິບາຍ, ຊີ້ແຈງບັນ
ຫາທ່ີເກີດຂ້ຶນຢ່າງກົງໄປກົງມາ. 
ໃນຕອນທ້າຍ, ປະທານກອງປະ
ຊຸມໄດ້ຮຽກຮ້ອງບັນດາຫ້ອງການ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ຈ່ົງເຊີດຊູຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບໜ້າທ່ີການເມືອງຂອງ
ຕົນ ສົມທົບກັບອົງການປົກຄອງ
ບ້ານ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນຄືນໃໝ່ຢ່າງ
ລະອຽດ ແລ້ວສະເໜີໄປຕາມຂ້ັນ
ຕອນ ເພື່ອຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂ
ໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ທີມງານສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ ຈະໄດສ້ັງລວມ
ບັນຫາດ່ັງກ່າວລາຍງານຕ່ໍຄະນະ
ປະຈໍາ ສພຂ ເພື່ອຂໍທິດຊີ້ນໍາໃນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕໍ່ໄປ.

ວັນທີ 15 ພຶດສະພາ ທີ່
ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການເມືອງ
ເມິງ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຕິດຕາມ
ກວດກາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ
ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງ
ທ່ານ ພັອ. ຫຸມແພງ ອິນທະຈັກ 
ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ແລະ ທ່ານ ວັນນາ ຄໍາສີປະເສີດ 
ຮັກສາການເຈ້ົາເມືອງເມືອງເມິງ, 
ມີທ່ານ ສາຍຄໍາ ຄໍາປະເສີດ ປະ
ທານຄະນະກໍາມະການຍຸຕິທໍາ 

ແລະ ປກຊ-ປກສ, ບັນດາຫ້ອງ
ການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງ ແລະ 
ທີມງານ ສພຂ ເຂ້ົາຮ່ວມທັງໝົດ 
25 ຄົນ, ຍິງ 8 ຄົນ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບ
ຟັງການລາຍງານກ່ຽວກັບສະ
ພາບການບຸກລຸກຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ 
ແລະ ຈັບຈອງທີ່ດິນຢູ່ເຂດບ້ານ
ນໍ້າຄາລື້ ແລະ ສະພາບການປຸກ
ລະດົມປະຊາຊົນທ່ີເຂ້ົາບຸກລຸກ
ຖາງປ່າຢູ່ເຂດຫ້ວຍນໍ້າຂຸ່ນ (ນໍ້າ
ເມິງນ້ອຍ) ບ້ານນໍ້າຄາລື້ ເຊິ່ງປະ
ຊາຊົນທ່ີມາບຸກລຸກຂອບເຂດດ່ັງ
ກ່າວ ສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນມາຈາກ
ຕ່າງຖິ່ນ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ
ໄດ້ປະ ກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ, ເຈາະ
ຈ້ີມກ່ຽວກັບສະພາບບັນຫາການ
ບຸກລຸກປ່າຈັບຈອງເນື້ອທີ່ດິນ 
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ແລະ ຊອກຫາ
ວິທີແກ້ໄຂ. ໃນຕອນທ້າຍ, ຄະ
ນະປະທານກອງປະຊມຸ ໄດ້ມຄີາໍ
ເຫັນເນ້ັນໜັກໃຫ້ພາກສ່ວນທ່ີ
ກ່ຽວຂ້ອງ ຈົ່ງສືບຕໍ່ລົງຊຸກຍູ້ປຸກ
ລະດົມປະຊາຊົນທ່ີມາບຸກລຸກ
ຂອບເຂດພື້ນທີ່ດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ໄປ
ຕາມຂັ້ນຕອນ ແລະ ຖືກຕ້ອງ
ຕາມລະບຽບການ, ສືບຕ່ໍລົງສົມ
ທົບກັບອົງການປົກຄອງບ້ານ 
ເກັບກໍາຂ້ໍມູນຄືນໃໝ່ຢ່າງລະອຽດ
ກ່ຽວກັບປະຊາຊົນທ່ີຈະຍົກຍ້າຍ
ມາຕ້ັງຖ່ິນຖານຢູ່ບ່ອນດ່ັງກ່າວ 
ເນື່ອງຈາກພື້ນທີ່ນີ້ ເປັນເຂດປ່າ
ຫວງຫ້າມຂອງເເຂວງ, ຂອງເມືອງ 
ເຊິ່ງປັດຈຸບັນເຫັນວ່າ ປະຊາຊົນ
ໄດ້ຢຸດເຊົາການຖາງປ່າແລ້ວ ພາກ
ສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງກໍຕ້ອງຕິດຕາມ
ກວດກາຢາ່ງສະໝ່ໍາສະເໝີ ເພ່ືອ
ບ່ໍໃຫ້ປະຊາຊົນກັບຄືນໄປຖາງອີກ, 
ທີມງານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ກໍຈະໄດ້ສັງລວມບັນຫາດ່ັງກ່າວ
ລາຍງານຕໍ່ຄະນະປະຈໍາ ສພຂ 
ເພ່ືອຂໍທິດຊີ້ນໍາໃນການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດຕໍ່ໄປ.

(ດວງຈັນ ທ່ຽງທໍາ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 10 ພຶດ
ສະພາຜາ່ນມາ ທ່ີຫ້ອງປະຊມຸສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຽງ
ຂວາງ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມແລກ
ປ່ຽນບົດຮຽນລະຫວ່າງສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ສະ
ພາປະຊາຊົນເມືອງກີ່ເຊີນ (Kỳ 
Sơn) ແຂວງເຫງະອານ ສສ.
ຫວຽດນາມ ເຊິ່ງຝ່າຍລາວນໍາ
ໂດຍສະຫາຍ ວຽງໄຊ ສີວິໄລ 
ກໍາມະການພັກແຂວງ, ຮອງປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ 
ຝ່າຍຫວຽດນາມນໍາໂດຍສະຫາຍ 
ວີ ແຮ່ (Vi Hoè) ກຳມະການ
ພັກແຂວງ, ເລຂາພັກເມືອງ, ປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນເມືອງກ່ີເຊີນ 
ເຊິ່ງມີສະຫາຍ ສີວິໄລ ແສງຈະ
ເລີນ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, 
ຮອງເຈ້ົາ ແຂວງແຂວງຊຽງຂວາງ 
ເຂົ້າຮ່ວມ.

ສອງຝ່າຍໄດ້ແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນກ່ຽວກັບຫົວຂໍ້: ວຽກ
ງານກົງຈັກການຈັດຕ້ັງຂອງສະ
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ພາປະຊາຊົນເມືອງ; ບົດຮຽນ
ການຈັດຕ້ັງຂອງສະພາປະຊາຊົນ
ຂ້ັນຕາແສງໃນເມືອງກ່ີເຊີນ ດ້ານ
ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າ
ທ່ີຂອງສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນຕາ
ແສງ; ວຽກງານຕິດຕາມກວດ
ກາຂອງສະພາປະຊາຊົນເມືອງ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນຕາແສງ; 
ການສ້າງຄວາມສະດວກດ້ານ
ຕ່າງໆ ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນ
ເມືອງ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ຕາແສງ. ສອງຝ່າຍຍັງໄດ້ລາຍ
ງານຫຍ້ໍກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານຂອງຕົນໃນໄລຍະ
ຜ່ານມາ ແລະ ປຶກສາຫາລືແລກ
ປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເປັນຕ້ົນແມ່ນ: 
ວຽກງານແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມ; ວຽກງານກົງຈັກ
ການຈັດຕ້ັງ; ການປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ສະພາປະຊາຊົນ; ການຕິດຕາມ
ກວດກາ; ການສ້າງຄວາມສະ

ດວກດ້ານຕ່າງໆ ໃນການກະ
ກຽມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ແຕ່ລະຄັ້ງ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆອີກ
ຈຳນວນໜ່ຶງ ເພ່ືອກ້າວໄປສູ່ການ
ຊຸກ ຍູ້ການຮ່ວມມືດ້ານຕ່າງໆ
ຂອງສອງແຂວງ ທັງເປັນການ
ເພ່ີມພູນຄູນສ້າງສາຍພົວພັນມິດ
ຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາ 
ມັກຄີພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມມື
ຮອບດ້ານ ລະຫວ່າງສອງພັກ, 
ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງ
ຊາດ ກໍຄືສອງແຂວງ ຊຽງຂວາງ-
ເຫງະອານ ໃຫ້ນັບມື້ເຂົ້າສູ່ລວງ
ເລິກ ແລະ ເປັນຮູບປະທຳ.

ໃນໂອກາດມາເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້
ແທນສະພາປະຊາຊົນເມືອງກີ່
ເຊີນ ໄດ້ທ່ຽວຊົມພູກູດຈອມເຫັຼກ 
ເຊ່ິງເປັນແຫ່ຼງທ່ອງທ່ຽວທ່ີສໍາຄັນ 
ແລະ ເປັນສະຖານທີ່ທີ່ມີຄວາມ
ໝາຍຄວາມສໍາຄັນທາງດ້ານປະ
ຫວັດສາດຂອງແຂວງຊຽງຂວາງ.
(ນາງ ສຸກ ສະຫວັນ ອິນທະ ແສງ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 13 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ ທ່ີສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ຢາລາຍ (GIA LAI) 
ສສ.ຫວຽດນາມ ໄດ້ຈັດກອງປະ
ຊຸມພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນລະ
ຫວ່າງຄະນະຜູ້ແທນຂ້ັນສູງຂອງ 
ສພຂ ຢາລາຍ ກັບ ຄະນະຜູ້ແທນ
ຂັນ້ສູງຂອງ ສພຂ ຈໍາປາສັກ ເຊິ່ງ
ນໍາໂດຍສະຫາຍ ໂຮ່ ວັນ ນຽນ 
(Hồ Văn Niên) ກໍາມະການ
ສູນກາງພັກກອມມູນິດຫວຽດ
ນາມ, ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານ
ພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ສະຫາຍ ສາຍ
ທອງ ໄຊຍະວົງ ຮອງເລຂາຄະນະ
ບໍລິຫານງານພັກແຂວງ, ປະທານ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ທັງນີ້, 
ກໍເພ່ືອເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ
ຮ່ວມມືພິເສດລະຫວ່າງສອງຊາດ 
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ລາວ-ຫວຽດນານ, ຫວຽດນາມ-
ລາວ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ກໍ
ຄືແຂວງຈໍາປາສັກ ກັບ ແຂວງຢາ
ລາຍ ໃຫ້ຮັດແໜ້ນສາຍພົວພັນ
ຮ່ວມມື, ຄວາມສາມັກຄີຮັກແພງ
ອັນພິເສດ ທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ 
ທັງຍົກສູງປະສິດທິຜົນຂອງການ
ຮ່ວມມືພັດທະນາຢ່າງຮອບດ້ານ
ລະຫວ່າງສອງແຂວງ.

ໃນການພົບປະ, ສອງ
ຝ່າຍໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບ
ການ, ທ່ີຕ້ັງ, ຈຸດພິເສດຂອງແຂວງ 
ແລະ ການເຄື່ອນ ໄຫວວຽກງານ 
ກໍຄືການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດພາລະບົດ
ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ວຽກງານ
ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃຫ້
ກັນຊາບ ພ້ອມທັງຜັດປ່ຽນກັນ
ປະກອບຄໍາເຫັນ, ແລກປ່ຽນບົດ

ຮຽນຢ່າງລົງເລິກຫຼາຍເນື້ອໃນ 
ເປັນຕ້ົນການຕິດຕາມກວດກາ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດຖະທໍາ
ມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ຂອງອົງ
ການອໍານາດລັດຂ້ັນທ້ອງຖ່ິນ, 
ການຕິດຕາມກວດກາການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດມະຕິແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນ
ງບົປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ, 
ການແກ້ໄຂຕາມຜົນການກວດ
ສອບ ແລະ ຜົນການກວດກາ, 
ບັນຫາພົ້ນເດັ່ນໃນສັງຄົມ ແລະ 
ການຊຸກຍູ້ແກ້ໄຂຜົນການຕິດ
ຕາມກວດກາຂອງ ສພຂ ຢ່າງມີ
ຈຸດສຸມ ແລະ ຖອດຖອນໄດ້ບົດ
ຮຽນຢ່າງເລິກເຊ່ິງ ເພ່ືອນໍາໄປປັບ
ປຸງ ແລະ ນໍາໃຊ້ເຂ້ົາໃນການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ.

(ສົມວິຈິດ ໄຊມົນຕີ)

(ສພຂ) - ທ້າຍເດືອນ
ເມສາຜ່ານມາ, ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ບໍລິຄຳໄຊ ໄດ້
ຈັດກອງປະຊຸມທົບທວນ ຄືນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບົດບັນທຶກ
ຮ່ວມກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ
ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ 
ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ໃສຄໍາ ທອງ
ລດັ ກຳມະການພັກແຂວງ, ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
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ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ-
ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ 
ແລະ ເລຂາທິການ ສພຂ, ຕາງ
ໜ້າ 10 ພະແນກການ ແລະ ອົງ
ການຂອງແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍພະ
ນັກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຂ.

ໃນກອງປະຊມຸ, ໄດ້ທົບ
ທວນຄືນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບົດ
ບັນທຶກການພົວພັນປະສານງານ
ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດ
ທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາ

ເຜົ່າ ຮ່ວມກັບບັນດາພະແນກ
ການ, ອົງການ ເຊິ່ງເຫັນວ່າຫຼາຍ
ວຽກງານໄດ້ຮັບການເອົາໃຈໃສ່ 
ແລະ ມີຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງດີ 
ເປັນຕ້ົນແມ່ນການປະສານສົມ
ທົບ ແລະ ຂອດການປະສານງານ 
ແມ່ນມີຄວາມສະດວກຫຼາຍຂ້ຶນ, 
ການສະໜອງຂ້ໍມູນມີຄວາມຈະ
ແຈ້ງ, ສາມາດຜັນຂະຫຍາຍມະ
ຕິຕ່າງໆ ແລະ ຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດຢ່າງກວ້າງຂວາງ ລົງຮອດ
ຮາກຖານທ້ອງຖິ່ນ; ພ້ອມກັນ
ນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມຍັງໄດ້ປຶກສາຫາ
ລື, ສົນທະນາແລກປ່ຽນ, ຖອດ
ຖອນບົນຮຽນ ແລະ ປະກອບຄໍາ
ຄິດຄໍາເຫັນ ຕໍ່ຂໍ້ຄົງຄ້າງຈຳນວນ
ໜຶ່ງ ເພື່ອນຳໄປປັບປຸງ, ແກ້ໄຂ 
ແລະ ພັດທະນາໃຫ້ດີຂ້ຶນ ເຮັດໃຫ້
ວຽກງານໄດ້ຮັບປະສິດທິຜົນສູງ.

(ນາງ ໂສລະຢ໋າ ໄຊຍະວົງ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 19 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ຄະນະຜູ້ແທນສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ບໍລິ
ຄໍາໄຊ ນໍາໂດຍ ສະຫາຍ ປອ. ສຸ
ວັນນີ ໄຊຊະນະ ຮອງເລຂາພັກ
ແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊນົ
ແຂວງ ໄດ້ເຂ້ົາຮວ່ມກອງປະຊມຸ
ພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນຮ່ວມ
ກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງກວ້າງ
ບ່ິງ (Quảng Bình), ສສ.ຫວຽດ
ນາມ ນໍາໂດຍສະຫາຍ ເຈິນ່ ຫ້າຍ 
ເຈົາ (Trần Hải Châu) ຮອງ
ເລຂາຜູ້ປະຈໍາການພັກແຂວງ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ກວ້າງບິ່ງ; ມີບັນດາສະຫາຍຄະ
ນະປະຈໍາ, ຄະນະເລຂາທິການ, 
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ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ 
ແລະ ພະນັກງານ ສພຂ ທັງສອງ
ຝ່າຍເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ກໍຄືການປະຕິບັດພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ສອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມ
ນ້ີ, ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກ່ຽວ
ກັບວຽກງານ ສພຂ ໃນຫົວຂໍ້: 
ພາລະບົດບາດການຕົກລົງບັນ
ຫາສໍາຄັນຂອງແຂວງ; ການສ້າງ
ຄວາມເຂ້ັມແຂງ ແລະ ຂີດຄວາມ
ສາມາດວຽກງານການເປັນເສນາ
ທິການຂອງເລຂາທິການສະພາ

ປະຊາຊົນແຂວງ; ບົດຮຽນໃນ
ການແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນ
ທໍາ, ຄໍາສະເໜີ ແລະ ບັນຫາສາຍ
ດ່ວນ ທ່ີສະເໜີຜ່ານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ. ສອງຝ່າຍຍັງໄດ້ສະ
ໜອງຂ້ໍມູນກ່ຽວກັບວຽກງານ
ຕາມພາລະບົດຂອງສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ການບໍາລຸງສ້າງ
ພະນັກງານ.

ໃນໂອກາດທ່ີໄປຢ້ຽມ
ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຄັ້ງນີ້, ຄະ
ນະຜູ້ແທນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ບໍລິຄໍາໄຊ ໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ່ານັບ
ສະຫາຍເລຂາພັກແຂວງກວ້າງ
ບິ່ງອີກດ້ວຍ.

(ນາງ ໂສລະຢ໋າ ວົງໄຊຍາ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 5-8 
ແລະ 15 ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ 
ບຸນມີ ພິມມະສອນ ປະທານສະ
ພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ ພ້ອມ
ດ້ວຍບັນດາທ່ານຮອງປະທານ 
ແລະ ກຳມະການໃນຄະນະປະຈໍາ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ຄປຈ
ສພຂ), ສະມາຊິກສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ (ສສຂ) ປະຈໍາເຂດ
ເລືອກຕັ້ງເມືອງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ
ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳ
ຂ້ໍມນູ ກຽ່ວກບັການປະເມນີຜນົ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງຂອງ
ເຈົ້າແຂວງຄຳມ່ວນ ຢູ່ 5 ເມືອງ
ຄື: ນາກາຍ, ມະຫາໄຊ, ບົວລະ
ພາ, ຫີນບູນ ແລະ ຄູນຄຳ ໂດຍ
ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມເຮັດວຽກ
ຮ່ວມກັບອົງການປົກຄອງ ເຊິ່ງ
ມີທ່ານຮອງເຈົ້າແຂວງ ຜູ້ຊີ້ນຳ
ວຽກງານຂົງເຂດເສດຖະກິດ, 
ບັນດາພະແນກການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ຂອງແຂວງ, ເລຂາພັກເມືອງ ເຈ້ົາ
ເມືອງມະຫາໄຊ ທັງເປັນຫົວໜ້າ
ຄະນະ ສສຂ ປະຈຳເຂດເລືອກ
ຕັ້ງເມືອງ, ເຈົ້າເມືອງບົວລະພາ, 
ເຈ້ົາເມືອງຫີນບູນ, ຮອງເລຂາພັກ
ເມືອງນາກາຍ, ຮອງເຈົ້າເມືອງ
ຄູນຄຳ, ບັນດາທ່ານຄະນະປະຈໍາ 
ແລະ ກຳມະການພັກເມືອງ, ຫົວ
ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການທ່ີ
ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຕະຫຼອດຮອດ
ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບ
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ຟັງລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຜົນການປະເມີນຂ້ໍຕົກລົງຂອງ
ເຈ້ົາແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ
ສ່ິງເສດເຫືຼອທ່ີມີຜົນກະທົບຕ່ໍສ່ິງ
ແວດລ້ອມຢູ່ແຂວງຄໍາມ່ວນ ສະ
ບັບເລກທີ 1163/ຈຂ.ຄມ, ລົງ
ວັນທີ 12 ສິງຫາ 2021; ຈາກ
ນັ້ນ, ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາ
ເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາເພ່ືອເປັນ
ຂໍ້ມູນອັນຄົບຖ້ວນ, ຮອບດ້ານ 
ໃຫ້ແກ່ ຄປຈສພຂ, ສສຂ ນຳ
ໄປວິເຄາະວິໄຈ ແລະ ເປັນຂໍ້ມູນ
ພ້ືນຖານໃນການຄ້ົນຄວ້າປະກອບ
ຄໍາເຫັນຕ່ໍກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ 
II ທີ່ຈະໄດ້ໄຂຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້ານີ້.

ທ່ານ ບຸນມີ ພິມມະສອນ 
ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຕໍ່ທີ່ປະຊຸມ ເຊິ່ງໄດ້
ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍ
ຄະນະຮັບຜິດຊອບທ່ີໄດ້ສ້າງແຜນ 
ແລະ ປະສານສົມທົບເປັນຂົວຕໍ່
ໄປຍັງພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງ
ເມືອງ ໃນການເຄື່ອນໄຫວຕິດ

ຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ວຽກງານ
ໃນຄ້ັງນ້ີ ທັງສະແດງຄວາມຂອບ
ໃຈຂະແໜງການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ທ່ີ
ໄດ້ໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ສະໜອງ
ຂໍ້ມູນຮອບ ດ້ານ ເຊິ່ງຈະເປັນຂໍ້
ມູນພ້ືນຖານອັນສຳຄັນ, ເປັນບ່ອນ
ອີງທ່ີຈະສັງລວມລາຍງານຕ່ໍຄະ
ນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ພິຈາລະນາ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ໃນຕໍ່ໜ້າ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງຮຽກ
ຮ້ອງໃຫ້ທຸກພາກສ່ວນ ເອົາໃຈ
ໃສ່ສຶກສາອົບຮົມ ແລະ ເຜີຍແຜ່
ໃຫ້ຖັນແຖວພະນັກງານ ແລະ 
ປະຊາຊົນ ເຊ່ືອມຊຶມເຂ້ົາໃຈແຈ້ງ 
ແລະ ກຳແໜ້ນຕໍ່ບັນດານິຕິກຳ
ຕ່າງໆ ໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ.

ນອກນັ້ນ, ຄະນະຍັງໄດ້
ລົງເຄື່ອນໄຫວສອບຖາມ, ສຳ
ພາດປະຊາຊົນ ແລະ ລົງກວດກາ
ຢູ່ພາກສະໜາມບ່ອນເກັບມ້ຽນ
ສິ່ງເສດເຫຼືອອີກດ້ວຍ.

(ເອື້ອ ມະໂນສິງ)
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ເພ່ືອສ້າງເງືອ່ນໄຂໃຫ້ບັນດາທ່ານ 
ສສຊ ເຂ້ົາໃຈບັນດາເນ້ືອໃນຂອງ
ເອກະສານທ່ີຈະພິຈາລະນາໃນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 9 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ IX ໃຫ້
ຈະແຈ້ງ, ສ້າງຄວາມເປັນເອກະ
ພາບຢ່າງສູງຕ່ໍທິດທາງແນວທາງ
ນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລັດ ເພື່ອ
ເຮັດໃຫ້ການປະ ກອບຄໍາຄິດຄໍາ
ເຫັນຢູ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ມີລັກສະນະສ້າງສັນ, 
ແທດຕົວຈິງ, ມີເຫດຜົນ ພ້ອມ
ທັງຊອກຫາວິທີແກ້, ທາງອອກ
ໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ບັນດາ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ພ້ອມກັນຄ້ົນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນ
ຢ່າງສ້າງສັນ, ກົງໄປກົງມາ ຕ່ໍບັນ
ດາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ
ຄື: 1. ແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງ ົບ
ປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ 
6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນການ
6 ເດືອນທ້າຍປີ 2025; 2. ການ
ທາບທາມຮ່າງແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ 
ຄັ້ງທີ X (2026 -2030); 3. 

ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດານະໂຍ
ບາຍ, ນິຕິກໍາ ແລະ ກົນໄກຕ່າງໆ 
ໃນການພັດທະນາພະລັງງານໄຟ
ຟ້ານໍ້າຕົກ; 4. ການໃຫ້ນະໂຍ
ບາຍພິເສດໂຄງການກ່ໍສ້າງ, ສ້ອມ
ແປງເສັນ້ທາງໃນໄລຍະໃໝ່; 5. 
ການປັບປຸງກົດໝາຍ 3 ສະບັບ
ຂົງເຂດສະພາແຫ່ງຊາດ; 6. ການ
ປັບປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍປະກັນສັງຄົມ; 7. ການ
ປັບປຸງບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍສານປະຊາຊົນ; 8. ການ
ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍຈໍາ
ນວນໜ່ຶງ ທ່ີຈະສະເໜີຕ່ໍກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 9 ຂອງ 
ສພຊ ຊຸດທີ IX; 9. ການວິເຄາະ
ບົດບາດການເປັນຕົວແທນຂອງ
ແມ່ຍິງ ແລະ ຄວາມສະເໝີພາບ
ຍິງ-ຊາຍ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ.

ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມ
ເຊີຍ ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ການປະ 
ກອບຄໍາເຫັນຢ່າງຫຼາກຫຼາຍ, ກົງ
ໄປກົງມາ, ມີລັກສະນະສ້າງສັນ 
ເພ່ືອພ້ອມກັນຊອກຫາວິທີທາງ
ແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາທ່ີເຄ່ັງຮ້ອນ
ຂອງປະເທດເຮົາ, ໄດ້ສົມທຽບ
ສະພາບຕົວຈິງ ແລະ ມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບຕ່ໍເນື້ອໃນຕ່າງໆ

ທ່ີໄດ້ນໍາມາລາຍງານຕ່ໍກອງປະ
ຊມຸຄັງ້ນີ ້ເຊິງ່ຈະເປນັຂ້ໍມນູທ່ີສາໍ
ຄັນ ແລະ ມີປະໂຫຍດຫຼາຍໃຫ້
ບັນດາກະຊວງ, ອົງການທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ເພື່ອນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງ
ເນ້ືອໃນບັນດາບົດລາຍງານ, ຮ່າງ
ກົດໝາຍ ໃຫ້ສົມບູນ, ຄົບຖ້ວນ, 
ຈະແຈ້ງ, ຮັດກຸມ ແລະ ມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບ ກ່ອນຈະນໍາເຂົ້າ
ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງຢູ່ກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 9 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; 
ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມຄັ້ງ
ນ້ີ ແມ່ນໝາກຜົນຂອງການເສີມ
ຂະຫຍາຍສະຕິປັນຍາ, ຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບໜ້າທ່ີການເມືອງ
ຂອງບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ ສະແດງ
ໃຫ້ເຫັນໝາກຜົນຂອງການປະ
ສານສົມທົບລະຫວ່າງຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບ ລັດຖະ
ບານ, ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງທ່ົວປະ
ເທດ, ລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບ ບັນດາ
ກໍາມາທິການ, ສະຖາບັນຄ້ົນຄວ້າ
ນິຕິກໍາ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ.
(ນາງ ອາລິນ  ສຸພິມມະປະດິດ)

ກອງປະຊຸມແລກປ່ຽນ ແລະ ຮຽນ
ຮູ້ເຊິ່ງກັນແລະກັນດ້ານອະລິຍະ
ທໍາ ຄັ້ງທີ IV ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ 
“ຊຸກຍູ້ຈິດໃຈເສ້ັນທາງສາຍໄໝ 
ແລະ ເຕົ້າໂຮມກຳລັງແຮງ ເພື່ອ
ປະຕິບັດບັນດາຂ້ໍລິເລ່ີມອະລິຍະ
ທຳທ່ົວໂລກ” ໂດຍມີຜູ້ແທນຈາກ 
60 ກວ່າປະເທດ ທີ່ປະກອບມີ 
ຊ່ຽວຊານ,  ນັກວິຊາການ, ຫົວ
ໜ້າ ອົງການ ຈັດ ຕັ້ງ ສາກົນ  ແລະ  
ອົງການ ບໍ່ ຂ້ຶນ ກັບ ລັດຖະບານ  
ຈາກ ປະ ເທດ ຕ່າງໆ ພ້ອມ ທັງ ຜູ້
ຕາງໜ້າ ຈາກ ພາກສ່ວນ ທ່ີ ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ຂອງ ຈີນ  ເຂົ້າຮ່ວມ 400 
ທ່ານ. ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ 
ຫານ ເຈິງ ຮອງປະທານປະເທດ
ຈີນ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຄວາມ ສຳ
ຄັນຂອງອະລິຍະທໍາທ່ີມີຄວາມ
ແຕກຕ່າງ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້
ບັນດາປະເທດ ແລະ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ  
ຈົ່ງແລກປ່ຽນ,  ຮ່ຳຮຽນເຊິ່ງກັນ
 ແລະກັນ, ຢຶດ ໝັ້ນ ກັບ ຍຸກ ສະ 
ໄໝ, ຢຶດ ໝັ້ນ ນະ ວັດ ຕະ ກຳ, ຄົ້ນ
ຄ ວ້າ ມູນ ຄ່າ ປະ ຫວັດ ສາດ  ແລະ 

ວັດ ທະ ນະ ທຳ ຂອງ ປະ ເທດ ຕ່າງໆ , 
ຊຸກ ຍູ້ ການ ຫັນ ປ່ຽນ ຢ່າງ ມີ ຫົວ ຄິດ 
ປະ ດິດ ສ້າງ, ພັດ ທະ ນາ ວັດ ທະ ນະ 
ທຳ ພ້ືນ ເມືອງ ອັນ ດີ ເລີດ ຂອງ ປະ 
ເທດ ຕ່າງໆ , ມີ ການ ສົນທະນາ 
ຢ່າງ ຈິງ ໃຈ,  ຮ່ວມ ມືຕ່າງຝ່າຍ ມີ 
ຜົນປະໂຫຍດ, ລຶບ ລ້າງ ສິ່ງ ກີດ
ຂວາງ  ແລະ ຄວາມ ເຂົ້າ ໃຈ ຜິດ  
ໂດຍ ການ ສົນທະນາ  ແລະ ການ 
ສື່ສານ,  ເພີ່ມ ທະວີ ຄວາມ ເຫັນ ດີ 
ເຫັນ ພ້ອມ ທີ່ ເປັນ ມູນ ເຊື້ອ, ຊຸກ
ຍູ້ ການ ຢູ່ ຮ່ວມ ກັນ ຢ່າງ ກົມກຽວ
ກັນ ຂອງ ອະ ລິ ຍະ ທຳ ທ່ີ ແຕກ ຕ່າງ 
ກັນ,  ເພີ່ມ ທະວີ ຄວາມ ເຂົ້າ ໃຈ  
ແລະ ຄວາມ ຮັກ ແພງ ຂອງ ປະຊາ
ຊົນ  ເພ່ືອພ້ອມ ກັນ ສ້າງ ອະນາຄົດ 
ທີ່ ດີກ ວ່າ ຂອງ ມະນຸດ.

ທ່ານ ສົມມາດ ພົລເສນາ 
ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໃນກອງປະຊຸມ ເຊ່ິງ
ມີເນ້ືອໃນວ່າ: ໃນໂລກ ມີຄວາມ
ຫຼາກຫຼາຍທາງດ້ານອະລິຍະທຳ 
ແລະ ມີຄວາມແຕກຕ່າງກັນຢູ່ 
ເຊິ່ງແຕ່ລະອະລິຍະທໍາ ລ້ວນແຕ່
ມີຄວາມໝາຍ ແລະ ຄຸນຄ່າສະ
ເພາະ; ອະລຍິະທໍາເປນັສສີນັ, ອະ
ລິຍະທໍາແມ່ນຄວາມອຸດົມສົມບູນ 
ທ່ີໄດ້ມາຈາກການແລກປ່ຽນ, 

ການຮຽນຮູ້ ແລະ ພັດທະນາເຊິ່ງ
ກັນແລະກັນ; ການພັດທະນາ 
ແລະ ສ້າງຄວາມກົມກຽວດ້ານ
ອະລິຍະທຳຂອງມະນຸດ ແມ່ນວິ
ທີທ່ີເຮັດໃຫ້ໂລກມີຄວາມສວຍ
ງາມ, ມີຄວາມສະເໝີພາບ, ມີ
ຄວາມສະຫງົບສຸກ, ມີການພັດ
ທະນາ ແລະ ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນ
ມີຊີວິດການເປັນຢູ່ດີຂຶ້ນ. ພ້ອມ
ນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຊົມເຊີຍ ສປຈີນ ທີ່
ໄດ້ສະເໜີຂໍ້ລິເລີ່ມ 3 ດ້ານ ໂດຍ
ສະເພາະຂ້ໍລິເລີ່ມອະລິຍະທຳໃນ
ທ່ົວໂລກໃນປີ 2023. ປະຊາຊົນ
ລາວ ເຄີຍມີມູນເຊ້ືອໂອບເອ້ືອອາ
ລີ, ອ່ອນນ້ອມຖ່ອມຕົນ ແລະ 
ຊ່ວຍເຫືຼອເຊິ່ງກັນແລະກັນມາ
ແຕ່ບູຮານນະການ ຍິນດີ ແລະ 
ພ້ອມຈະຮ່ວມມືກັບທຸກປະເທດ
ຕາມເງື່ອນໄຂຂອງຕົນ ໂດຍສະ
ເພາະກັບ ສປຈີນ ໃນການປະຕິ
ບັດຂ້ໍລິເລ່ີມອະລິຍະທຳທ່ົວໂລກ, 
ເປີດກວ້າງການແລກປ່ຽນ ແລະ 
ການຮ່ວມມືດ້ານວັດທະນະທຳ
ຫຼາຍຮູບຫຼາຍແບບ, ຊຸກຍູ້ສ່ົງເສີມ
ການສົນທະນາ, ສ້າງກົນໄກປະ
ຕິບັດຂ້ໍລິເລ່ີມອະລິຍະທຳໂລກ, 
ຊຸກຍູ້ການຢູ່ຮ່ວມກັນຢ່າງກົມ

7totDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ltrkcsj'-kfDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ວັນທີ 9 ເຖິງວັນທີ 26 ມິຖຸນາ 
2025 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໃຊ້ເວລາດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມທັງໝົດ 14 ວັນ 
(ບ່ໍລວມວັນພັກທາງລັດຖະການ) 
ເຊິ່ງຈະໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບ
ຮອງເອົາບັນຫາສຳຄັນພ້ືນຖານ
ຂອງປະເທດຊາດ ດັ່ງນີ້:

ວຽກງານລັດຖະບານ ມີ 
6 ບົດ:

1. ບົດລາຍງານຂອງ
ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນ
ງ ົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນ
ຕາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນ
ການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2025;

2. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການທາບທາມຮ່າງແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງ
ຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ X (2026-
2030);

3. ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດານະໂຍ
ບາຍ, ນິຕິກຳ, ກົນໄກຕ່າງໆ ໃນ
ການພັດທະນາພະລັງງານໄຟຟ້າ;

4. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດປີທ່ອງ
ທ່ຽວລາວ ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການໃນຕໍ່ໜ້າ;

5. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບຜົນການສະຫຸຼບຕີລາຄາການ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍທ່ົວ
ປະເທດ;

6. ບົດລາຍງານການ
ໃຫ້ນະໂຍບາຍພິເສດໂຄງການ
ກ່ໍສ້າງ-ສ້ອມແປງທາງໄລຍະໃໝ່.

ວຽກງານສ້າງ ແລະ ປັບ
ປຸງກົດໝາຍ ມີຈໍານວນ 10 ສະ
ບັບ ໃນນີ້:

ຮ່າງກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 

5 ສະບັບ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ຄວາມປອດໄພໄຊເບີ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍສັງຄົມສົງເຄາະ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍພະນັກງານໄອຍະ
ການປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍສາມັນສຶກສາ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍການປູກຝັງ; ຮ່າງກົດ
ໝາຍປັບປຸງ 5 ສະບັບ: ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍຢາ ແລະ ຜະລິດຕະພັນ
ການແພດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ອາກອນລາຍໄດ້, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍປ້າຍ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ສານປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍຊົນລະປະທານ.

ວຽກງານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ມີ 2 ບົດ:

1. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານແຕ່
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຫາເທື່ອທີ 9 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການຮອດກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 10 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX;

2. ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບ
ການທາບທາມຮ່າງແຜນການ
ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ 5 
ປີ (2026-2030) ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ X.

ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ມີ 17 ສະບັບ ໃນນີ້:

ມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກ
ງານລັດຖະບານ ມີ 6 ສະບັບ: 

1. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕ້ົນ
ປີ ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນ
ທ້າຍປີ 2025;

2. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນງບົປະມານ
ແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ 6 ເດືອນ
ຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນ

ທ້າຍປີ 2025;
3. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ

ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດານະໂຍບາຍ, 
ນິຕິກຳ, ກົນໄກຕ່າງໆ ໃນການ
ພັດທະນາພະລັງງານໄຟຟ້າ;

4. ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບ
ຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ ແລະ 
ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ;

5. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບຜົນການສະຫຸຼບຕີລາຄາການ
ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍທ່ົວ
ປະເທດ;

6. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ໃຫ້ນະໂຍບາຍພິເສດໂຄງການ
ກ່ໍສ້າງ-ສ້ອມແປງທາງໄລຍະໃໝ່.

ມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກ
ງານສະພາແຫ່ງຊາດ ມີ 1 ສະບັບ:

1. ມະຕິວ່າດ້ວຍການ
ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານແຕ່ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຫາເທື່ອ
ທີ 9 ແລະ ທິດທາງແຜນການ
ຮອດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທ່ືອທີ 10 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຊຸດທີ IX.

ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບ
ຮອງເອົາຮ່າງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 
10 ສະບັບ.

ໃນໄລຍະກະກຽມ ແລະ 
ດຳເນີນກອງປະຊຸມ, ຄະນະເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ຈັດຕ້ັງໜ່ວຍຮັບຄຳສະເໜີຂອງ
ປະຊາຊົນຜ່ານໂທລະສັບສາຍ
ດ່ວນ 156 ໃນໂມງລັດຖະການ 
ເພ່ືອຮບັເອົາຄຳຄດິຄຳເຫັນ ແລະ 
ຄຳສະເໜີໂດຍກົງຈາກປະຊາຊົນ 
ທ່ີຈະສ່ົງໄປຍັງກອງປະຊຸມສະພາ
ແຫ່ງຊາດ.

ກຽວກນັ ບນົພ້ືນຖານຄວາມສະ
ເໝີພາບ ແລະ ຄວາມເຂ້ົາໃຈເຊ່ິງ
ກັນແລະກັນ ເພື່ອນໍາ ເອົາຜົນປະ
ໂຫຍດມາສູ່ປະຊາຊົນ.

ນອກຈາກເຂ້ົາຮ່ວມກອງ
ປະຊມຸ, ຄະນະຜູແ້ທນຍັງໄດ້ພົບ
ປະສອງຝ່າຍກັບສະມາຄົມເພ່ືອ
ການແລກປ່ຽນສາກົນແຫ່ງປະ
ເທດຈີນ; ພົບປະກັບການນໍາ
ແຂວງການຊູ, ແຂວງຊານຊີ, 
ເມືອງຕຸນຮວາງ ແລະ ນະຄອນ
ເຈຍຢູກວານ. ການພົບປະແຕ່ລະ
ບ່ອນ, ສອງຝ່າຍ ລ້ວນແຕ່ໄດ້

ຕີລາຄາການພົວພັນຮ່ວມມືລະ
ຫວ່າງສອງປະເທດ ລາວ-ຈີນ 
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ແລກປ່ຽນ
ສະພາບອັນພົ້ນເດັ່ນ ແລະ ການ
ພັດທະນາ ໃຫ້ກັນຊາບ ພ້ອມທັງ
ປຶກສາຫາລືການພົວພັນຮ່ວມມື
ໃນດ້ານທ່ີສອງຝ່າຍມີທ່າແຮງ 
ແລະ ມີຄວາມສົນໃຈນໍາກັນ. 
ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຢ້ຽມຊົມສະ
ຖານທ່ີທ່ອງທ່ຽວທາງປະຫວັດ
ສາດ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທັດ
ສະນະສຶກສາກ່ຽວກັບບົດຮຽນ
ດ້ານກະສິກໍາຈໍານວນໜຶ່ງ.

ການເຂ້ົາຮ່ວມກອງປະ
ຊຸມ ແລະ ຢ້ຽມຢາມໃນຄັ້ງນີ້, 
ນອກຈາກເປັນການປະກອບສ່ວນ
ການແລກປ່ຽນອະລິຍະທໍາແລ້ວ 
ຍັງເປັນການປະກອບສ່ວນສໍາຄັນ
ໃນການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ 
ເພ່ີມພູນຄູນສ້າງສາຍພົວພັນມິດ
ຕະພາບ ລາວ-ຈີນ  ໃຫ້ນັບມ້ືກ້າວ
ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ແລະ ນໍາເອົາຜົນ
ໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນ
ສອງຊາດ.

(ຄະນະພົວພັນຕ່າງປະ ເທດ 
ສູນກາງພັກ)
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#  ດັ້ນກີບເມກ
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ຕົກມາຮອດປັດຈຸບັນນີ້ ຖືວ່າສັງຄົມລາວ
ໄດ້ຮັບຮູ້ຫຼາຍຂ້ຶນກ່ຽວກັບບົດບາດສາສະໜາພຸດ
ຄື ພະສົງຕໍ່ສັງຄົມລາວ, ແຕ່ກໍອາດຍັງມີຈຳນວນ
ໜ້ອຍທີ່ຈະເຂົ້າໃຈເລິກເຊິ່ງເຖິງແກ່ນແທ້ວ່າ ພະ
ສົງໄດ້ເສຍສະຫຼະອຸທິດຕົນເພື່ອຊາດ ແລະ ສັງຄົມ
ມີຄືແນວໃດແທ້? ຜູ້ຂຽນຂໍເວົ້າເຖິງບົດບາດພະ
ສົງທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມໃນຂະບວນການປະຕິວັດ ຄືພາ
ລະກດິຂອງຊາດ ເຊິງ່ຍາມໃດພະສງົກຖືໍຕົນເອງວ່າ 
ເປັນລູກຫຼານຂອງປະຊາຊົນ, ເມື່ອຊາດປອດໄພ 
ພະສົງ ແລະ ສາສະໜາກໍປອດໄພ ຖ້າຊາດມີເສິກ
ສົງຄາມ ສາສະໜາກໍຢູ່ໄດ້ຍາກ; ດັ່ງນັ້ນ, ຊາດ ແລະ 
ສາສະໜາ ຈຶ່ງຕັດຂາດອອກຈາກກັນບໍ່ໄດ້. 

ປະຫວັດສາດໄດ້ຢັ້ງຢືນແຈ້ງແລ້ວວ່າຍາມ
ຊາດມີໄພ ພະສົງລາວ ກໍໄດ້ປະກອບສ່ວນສຳຄັນ
ຕໍ່ພາລະກິດຊາດ ຄືດັ່ງໃນຂະບວນການປະຕິວັດ ທີ່
ມີພະສົງຈຳນວນຫຼາຍ ໄດ້ອຸທິດຕົນປະກອບສ່ວນ
ເຫື່ອແຮງ-ສະຕິປັນຍາ ຍົກຕົວຢ່າງ: ບັນດາພະສົງ
ໃນແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນຕ່າງແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ຊຸມປີ 1945-1975 ເຊິ່ງໃນຊຸມປີ 
1945-1960 ການເມືອງລາວເຄັ່ງຮ້ອນສັບສົນ
ຂ້ຽວຂາດຮຸນແຮງ ພະສົງບາງອົງ, ບາງກຸ່ມກໍຖືກ
ດຶງດູດເຂົ້າໃນວົງໂຄຈອນການເມືອງ. ໃນວຽງຈັນ
ມີພະອາຈານ ບົວຄຳ ວໍລະເພັດ, ພະອາຈານ ມະ
ຫາປານ ອານັນໂທ, ພະອາຈານ ປີຊາ ສຸທຳມະໂກ

ສານ, ມະຫາ ຄຳຕັນ ເທບບົວລີ, ມະຫາ ທອງຄູນ 
ອະນັນຕະສຸນທອນ, ມະຫາ ວິຈິດ ສິງຫະລາດ. ມາ
ເຖິງຊຸມປີ 1958 ຈຶ່ງໄດ້ຕົກລົງສ້າງຕັ້ງອົງການ
ພຸດທະສາສະໜາສຳພັນລາວຂຶ້ນ ທີ່ວັດທາດຝຸ່ນ 
ເພ່ືອໃຫ້ມີການຈັດຕ້ັງເຄ່ືອນໄຫວຊັດເຈນ ພາຍໃຕ້
ການຊີ້ນຳຂອງແນວລາວຮັກຊາດ, ແຕ່ສຸດທ້າຍ
ຮອດປີ 1960 ອົງການນີ້ ທີ່ມີການນຳພະສົງ ສິ່ງ
ສຳຄັນພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກ ກໍໄດ້ຕັດສິນໃຈກ້າວ
ຂຶ້ນໄປສູ່ເຂດທີ່ໝັ້ນປະຕິວັດ ເຮັດໜ້າທີ່ເຜີຍແຜ່
ເທດສະໜາອົບຮົມປະຊາຊົນ ໃຫ້ເຂ້ົາໃຈແນວທາງ
ສັນຕິພາບຂອງຊາດ ໂດຍນຳເອົາສິນທຳພຸດທະສາ
ສະໜາ ປະສົມສອດຄ່ອງກັບແນວທາງການເມືອງ
ຂອງພັກ ແລະ ແນວລາວຮັກຊາດ.

ປີ 1976 ຄະນະສົງລາວ ໄດ້ເປີດກອງປະ
ຊຸມໃຫຍ່ເລືອກຕ້ັງຄະນະບໍລິຫານຂອງຕົນຈະແຈ້ງ
ຊັດເຈນ ເພ່ືອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົນໄກບໍລິຫານຂອງ
ລັດ ດຳເນີນການໜ້າທີ່ວຽກງານຍາວນານຄຽງຄູ່
ຊາດ, ອາທິດຜ່ານມານີ້ ປະທານ ອ.ພ.ສ ສູນກາງ 
ອົງທີ 6 ໄດ້ມໍລະນະພາບ-ປົງສົບ. ຄະນະຈັດຕັ້ງພິ
ທີ ກໍໄດ້ອ່ານປະຫວັດເພິ່ນຊັດເຈນ ທີ່ໄດ້ປະກອບ
ສ່ວນສຳຄັນແກ່ພາລະກິດການປະຕິວັດແຕ່ເພ່ິນ
ຍັງໜຸ່ມນ້ອຍ.

ດັ່ງນັ້ນ, ບົດບາດພະສົງຕໍ່ສັງຄົມລາວແມ່ນ
ໄປຄຽງຄູ່ກັນ, ບໍ່ສາມາດຕັດແຍກຈາກກັນໄດ້, ມີ
ຊາດກໍມີສາສະໜາ ພະສົງກໍແມ່ນລູກປະຊາຊົນ ເພ່ິນ
ຈຶ່ງອຸທິດຕົນເພື່ອຊາດບ້ານເມືອງ.

ວິທີເຮັດວຽກ
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ບັນຫາພະນັກງານ
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ຖ້າຫາກວ່າປ່ອຍໃຫ້ຂໍ້ບົກພ່ອງຜິດພາດກາຍເປັນອັນໃຫຍ່ ແລ້ວຈຶ່ງເອົາອອກມາ
ຕີບາດໜ່ຶງ, ນັນ້ທ່ໍກບັດ່າຕີພະນກັງານເຮາົ. ພະນກັງານທ່ີຖືກຕີແນວນັນ້ເສຍນໃຈເຊືອ່ຕົນ
ເອງໄປໝົດ, ຄົນຂະຫຍັນຫ້າວຫັນກໍກາຍເປັນຄົນອຸກໃຈ, ກາຍອຸກໃຈກໍ່ເປັນຄົນໃຊ້ບໍ່
ໄດ້, ເພາະສະນັ້ນຖ້າຫາກເຫັນພະນັກງານຜູ້ໃດຜິດພາດກໍ່ຕ້ອງ ຮີບແກ້ໄຂໂລດ. ຖ້າເຫັນ
ວ່າວຽກທີ່ຈະຕ້ອງເຮັດນັ້ນໃຫຍ່ໂພດເຮັດ ບໍ່ລ້ອນກໍ່ໃຫ້ປ່ຽນເອົາວຽກທີ່ເໝາະສົມນັ້ນມາ
ໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຮັດ, ແຕ່ ວ່າການປ່ຽນວຽກດັ່ງນັ້ນກໍ່ບໍ່ຄວນເຮັດໃຫ້ເຂົາເຈົ້າຮູ້ວ່າ: ເປັນຍ້ອນ 
ເຂົາເຈົ້າເຮັດບໍ່ລ້ອນຈຶ່ງປ່ຽນແນວນັ້ນ. ນັ້ນແມ່ນເຮັດເພື່ອຮັກສານ ໃຈຫ້າວຫັນຂອງເຂົາ
ເຈົ້າບໍ່ໃຫ້ເຂົາເຈົ້າອຸກໃຈ.

ງ) ຮັກແພງພະນັກງານ: ບໍ່ແມ່ນວ່າສອງສາມເດືອນ ຫຼື ສອງສາມປີພວກເຮົາຈະ
ສ້າງໄດ້ພະນັກງານດີຜູ້ໜຶ່ງ. ມັນຕ້ອງມີ ການວຽກເຮັດການຕໍ່ສູ້ ແລະ ອົບຮົມຫຼາຍປີຈິ່ງ
ຈະສ້າງພະນັກງານໄດ້. ແຕ່ວ່າໃນເວລາເຮັດການຕໍ່ສູ້ພວກເຮົາຊພັດມັກເສຍພະນັກງານ
ໄປງ່າຍທີ່ສຸດ. ເພາະສະນັ້ນພັກຕ້ອງຮັກແພງພະນັກງານ. ແຕ່ວ່າຮັກແພງບໍ່ແມ່ນອູ້ມຫອບ
ເອົາໃຈ ແລະ ປະປ່ອຍຕາມແຕ່ມັນຈະ ເປັນແນວໃດ. ຮັກແພງແມ່ນຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ຮ່ຳ
ຮຽນຕື່ມ, ກ້າວໜ້າຕື່ມ, ຊ່ວຍເຂົາເຈົ້າແກ້ໄຂບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກໃນຊີວິດ, ໃນເວລາທຳ 
ມະດາ, ກໍໃຫ້ເຂົາເຈົ້າມີຄວາມສະບາຍໃຈ, ເວລາເຈັບປ່ອຍກໍ່ໃຫ້ມີການເບິ່ງແຍງວ່າໃຫ້
ຄອບຄົວຂອງເຂົາເຈົ້າທຸກຍາກເດືອດແຄ້ນ.

lkoDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

ນົດວັນທີ 1 ມິຖຸນາ ເປັນວັນປູກ
ຕ້ົນໄມ້ແຫ່ງຊາດ ນັບແຕ່ປີ 1980 
ເປັນຕ້ົນມາ ເພ່ືອສະແດງໃຫ້ເຫັນ
ເຖິງຄວາມມຸ່ງໝັ້ນ ແລະ ຄວາມ
ເອົາໃຈໃສ່ຂອງພັກ-ລັດ ໃນການ
ສ່ົງເສີມການພັດທະນາແບບຍືນ
ຍົງ ຜ່ານການປົກປ້ອງສິ່ງແວດ
ລ້ອມ ແລະ ການລົງທຶນໃນອະ
ນາຄົດຂອງຊາດ ຄືເດັກທຸກຄົນ, 
ພ້ອມທັງເປັນການສອນໃຫ້ເດັກ
ເຂ້ົາໃຈຄວາມສຳຄັນຂອງສ່ິງແວດ
ລ້ອມ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ
ຕໍ່ສັງຄົມ.

ໃນນາມຕາງໜ້າການນໍາ
ພັກ-ລັດ ແລະ ໃນນາມສ່ວນຕົວ 
ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສົ່ງພອນໄຊອັນປະ
ເສີດ, ຄວາມຮັກແພງ, ຄວາມ
ເປັນຫ່ວງເປັນໄຍ ແລະ ຂໍຝາກ
ຄວາມຢ້ຽມຢາມຖາມຂ່າວອັນ
ອົບອຸ່ນມາຍັງລູກຫຼານ, ເຍົາວະ
ຊົນ ແລະ ອະນຸຊົນລາວບັນດາ
ເຜ່ົາທຸກຖ້ວນໜ້າ ທ່ີດຳລົງຊີວິດ
ຢູ່ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ
ຈົ່ງມີແຕ່ຄວາມສຸກ, ຄວາມຈະ
ເລີນກ້າວໜ້າ, ມີສຸຂະພາບສົມ
ບູນແຂງແຮງ, ມີຄວາມສີວິໄລ
ທາງຮ່າງກາຍ, ຈິດໃຈ, ສະຕິປັນ
ຍາ, ເປັນເດັກຄໍາຮູ້, ເປັນເດັກດີ, 
ເປັນເດັກເກັ່ງ-ເດັກສະຫຼາດ, ມີ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ມີລະບຽບ
ວິໄນ, ມີຄວາມຊື່ສັດ, ກ້າຄິດ-

ກ້າສະແດງອອກໃນທາງທ່ີສ້າງ
ສັນ, ມີທັດສະນະຄະຕິທາງບວກ 
ແລະ ສ້າງຄຸນຄ່າສໍາຄັນໃຫ້ຕົວ
ເອງ ດ້ວຍການສະແຫວງຫາຄວາມ
ຮູ້, ເພີ່ມທັກສະ ແລະ ການຮຽນ
ຮູ້ສິ່ງໃໝ່ໆຢູ່ຕະຫຼອດເວລາ, ມີ
ອະນາຄດົທ່ີສດົໃສຍືນຍົງ, ກາ້ວ
ທັນການປ່ຽນແປງຂອງຍຸກສະ
ໄໝໃນໂລກ ແລະ ຮ່ວມກັນສະ
ເຫີຼມສະຫຼອງວັນເດັກສາກົນ ວັນ
ທີ 1 ມິຖຸນາ 2025 ຢ່າງເບີກ
ບານມ່ວນຊ່ືນ ແລະ ເປັນຂະບວນ
ຟົດຟື້ນ ພາຍໃຕ້ຄໍາຂວັນທີ່ວ່າ 
“ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ເດັກທຸກ
ຄົນ: ສິດທິເທົ່າທຽມກັນ, ອະນາ
ຄົດທີ່ປອດໄພ”.

ວັນເດັກສາກົນ ວັນທີ 1 
ມຖຸິນາ ໄດ້ເລີມ່ຕ້ົນຂ້ຶນປ ີ1925 
ໃນກອງປະຊຸມໂລກພາຍໃຕ້ຫົວ
ຂ້ໍ: ເພ່ືອຄວາມຢູ່ດີກິນດີຂອງເດັກ 
(world conference well-
being for children) ເຊິ່ງຈັດ
ຂຶ້ນທີ່ນະຄອນເຈນີວາ, ປະເທດ
ສະວິດ ຈຸດປະສົງເພ່ືອສ່ົງເສີມສິດ
ທິເດັກ ແລະ ຄຸ້ມຄອງຄວາມປອດ
ໄພຂອງເດັກ; ຕໍ່ມາໃນປີ 1950 
ວັນທີ 1 ມິິຖຸນາ ໄດ້ຖືກກໍານົດ
ໃຫ້ເປັນວັນເດັກສາກົນ ເຊ່ິງຫຼາຍ
ປະເທດໄດ້ມີການຈັດຕ້ັງສະເຫີຼມ
ສະຫຼອງວັນດ່ັງກ່າວ ເພ່ືອສະແດງ
ເຖິງຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຕ່ໍສິດທິຂອງ
ເດັກ, ການມີສ່ວນຮ່ວມ, ການ
ສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງ ແລະ ຄວາມ

ເປັນຢູ່ທ່ີດີໃຫ້ເດັກ, ເປີດໂອກາດ 
ແລະ ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ເດັກ ໄດ້
ມີໂອກາດສະແດງພອນສະຫວັນ, 
ທ່າແຮງບ່ົມຊ້ອນ, ຂີດຄວາມສາ
ມາດ ແລະ ການຮັບຟັງສຽງຂອງ
ເດັກອີກດ້ວຍ. ການສະເຫຼີມສະ
ຫຼອງວັນດັ່ງກ່າວ ຍັງເປັນການ
ໂຄສະນາປູກຈິດສຳນຶກໃຫ້ຄອບ
ຄົວ, ບຸກຄົນສໍາຄັນ ແລະ ສັງຄົມ 
ຮັບຮູ້ໄດ້ທັດສະນະ, ແນວຄວາມ
ຄິດ ແລະ ບັນຫາທີ່ເປັນຜົນກະ
ທົບກັບເດັັກ ທັງເປັນການເຕືອນ
ຄືນອີກຄ້ັງເຖິງຄວາມສໍາຄັນຂອງ
ການລົງທຶນໃສ່ເດັກ, ການສ້າງ
ສະພາບແວດລ້ອມທ່ີເປັນມິດ 
ແລະ ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ
ໃຫ້ເດັກທາງດ້ານການສຶກສາ, 
ການຮັກສາສຸຂະພາບ, ໂພຊະນາ
ການ, ສຸຂະອະນາໄມ, ຂ້ໍມູນຂ່າວ
ສານ ແລະ ການປົກປ້ອງເດັກ
ຈາກທຸກຮູບແບບຂອງຄວາມຮຸນ
ແຮງ, ການກະທໍາສິ່ງລາມົກອະ
ນາຈານຕ່ໍເດັກ, ການລ່ວງລະເມີດ, 
ການຂູດຮີດທາງເພດຜ່ານສ່ືອອນ
ລາຍ ແລະ ການກະທຳອື່ນໆ ທີ່
ສ່ົງຜົນກະທົບຕ່ໍເດັກໃນທາງກົງ 
ແລະ ທາງອ້ອມ ເພື່ອຮັບປະກັນ
ໃຫ້ເດັກທຸກຄົນມີອະນາຄົດສົດ
ໃສ, ຊີວິດມີຄຸນນະພາບ ແລະ ມີ
ຄຸນຄ່າຕ່ໍສັງຄົມ ແລະ ປະເທດຊາດ.

ໃນຊຸມປີທ່ີຜ່ານມາ, ພັກ 
ແລະ ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປລາວ 
ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ໃຫ້ຄວາມ

ສໍາຄັນການປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນ
ປະໂຫຍດຂອງເດັກຢ່າງຮອບດ້ານ 
ດ້ວຍການວາງນະໂຍບາຍ ແລະ 
ອອກກົດໝາຍຈຳນວນໜ່ຶງ ເພ່ືອ
ເປັນເຄື່ອງມືປົກປ້ອງເດັກຢ່າງ
ເຕັມສ່ວນ ໂດຍສະເພາະໄດ້ກຳ
ນົດຫ້າມການລົງໂທດທາງດ້ານ
ຮ່າງກາຍດ້ວຍການຂ້ຽນຕີ ເຂົ້າ
ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປົກ
ປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງ
ເດັກ ເຊິ່ງຖືເປັນປະເທດທີ 66 
ຂອງໂລກ ແລະ ເປັນປະເທດທໍາ
ອິດໃນອາຊຽນ. ໃນປີ 2024 
ກໍໄດ້ເປັນເຈ້ົາພາບຈັດເວທີເດັກ
ອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 8 ເຊິ່ງມີຕົວແທນ
ເດັກຈາກບັນດາປະເທດສະມາ
ຊິກອາຊຽນເຂົ້າຮ່ວມ ໄດ້ຮ່ວມ
ກັນອອກຖະແຫຼງການເດັກອາ
ຊຽນ “ເດັກມີສ່ວນຮ່ວມປະຕິບັດ
ແຜນງານປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ 
ເພ່ືອສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງປະຊາ
ຄົມອາຊຽນ” ສະເໜີຕໍ່ກອງປະ
ຊຸມເຈົ້າໜ້າທ່ີອາວຸໂສອາຊຽນ 
ດ້ານສະຫວັດດີການສັງຄົມ ແລະ 
ການພັດທະນາຕາມລະບຽບການ. 
ນອກຈາກນັ້ນ, ຕົວແທນເດັກ
ລາວ ກໍໄດ້ຮ່ວມປຶກສາຫາລື ແລະ 
ປະກອບຄໍາເຫັນຕ່ໍຄໍາເຫັນທ່ົວໄປ 
ເລກທີ 27 ກ່ຽວກັບສິດທິຂອງ
ເດັກ ໃນການເຂົ້າເຖິງຂະບວນ
ການຍຸຕິທໍາ ແລະ ການແກ້ໄຂ
ທ່ີມີປະສິດທິຜົນ; ຕົວແທນເດັກ
ລາວ ຍັງໄດ້ຮ່ວມຄ້ົນຄວ້າປຶກສາ
ຫາລື ແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນກ່ຽວ
ກັບການທົບທວນທ້າຍສະໄໝ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນປະຕິ
ບັດງານລະດັບພາກພ້ືນອາຊຽນ 
ເພ່ືອລຶບລ້າງການໃຊ້ຄວາມຮຸນ
ແຮງຕໍ່ເດັກ ແລະ ຮ່າງແຜນໄລ
ຍະປີ 2026-2035, ພ້ອມທັງ
ໄດ້ຄັດເລືອກເອົາຕົວແທນເດັກ

ລາວ ຈໍານວນ 3 ນ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ
ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືການສ້າງ
ຮ່າງແຜນປະຕິບັດງານລະດັບພາກ
ພື້ນອາຊຽນ ເພື່ອລຶບລ້າງຄວາມ
ຮຸນແຮງຕໍ່ເດັກ ຮ່ວມກັບບັນດາ
ຕົວແທນເດັກປະເທດສະມາຊິກ
ອາຊຽນ.

ຄຽງຄູ່ກັບຜົນສໍາເລັດ 
ແລະ ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຢ່າງຕັ້ງ
ໜ້າຂອງພັກ ແລະ ລັດຖະບານ
ແຫ່ງ ສປປລາວ ໃນການສ່ົງເສີມ
ສິດທິເດັກ ແລະ ສະພາບຄວາມ
ເປັນຢູ່ທີ່ດີຂອງເດັກ ລວມທັງ
ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງເດັກດ່ັງ
ກ່າວມານັ້ນ. ພວກເຮົາເຫັນວ່າ
ບັນດາລູກຫຼານ, ເຍົາວະຊົນ ແລະ 
ອະນຸຊົນລາວທັງຫຼາຍ ຍັງຜະເຊີນ
ໜ້າກັບສິ່ງທ້າທາຍ ແລະ ຜົນກະ
ທົບຫຼາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນ ຄວາມ
ທຸກຍາກຂອງເດັກ, ການໃຊ້
ຄວາມຮນຸແຮງຕ່ໍເດັກ, ການຂູດ
ຮີດ, ການສະແຫວງຫາຜົນປະ
ໂຫຍດ, ການໃຊ້ແຮງງານເດັກ, 
ການຄ້າປະເວນີເດັກ, ຄວາມປອດ
ໄພທາງອິນເຕີເນັດ-ການນໍາໃຊ້
ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ, ການອອກ
ໂຮງຮຽນ, ການແຕ່ງດອງແຕ່ອາ
ຍຸຍັງນ້ອຍ, ການແຕ່ງດອງແອບ
ແຝງ, ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາ
ກາດ ແລະ ໄພພິບັດ, ບັນຫາໄພ
ສັງຄົມ ແລະ ບັນຫາຢາເສບຕິດ; 
ນອກຈາກນີ້, ການຮ່ວມມື, ສະ
ໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫືຼອຈາກ
ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ອົງການ
ຈັດຕ້ັງສາກົນ ດ້ານເຕັກນິກວິຊາ
ການ ແລະ ງ ົບປະມານ ກໍມີທ່າ
ອຽງຫຼຸດລົງ.

ເພ່ືອຮັບປະກັນການພັດ
ທະນາ, ສົ່ງເສີມ ແລະ ປົກປ້ອງ
ສິດທິເດັກໃນດ້ານຕ່າງໆ ໃນນາມ
ຕາງໜ້າລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ

ລາວ ຂໍຢັ້ງຢືນວ່າ ຈະສືບຕໍ່ເອົາ
ໃຈໃສ່ສົ່ງເສີມ ແລະ ພັດທະນາ
ເດັກລາວໃນທຸກດ້ານ ເພື່ອໃຫ້
ເດັກລາວ ກາຍເປັນເດັກທີ່ມີ
ຄວາມຮູຄ້ວາມສາມາດ, ມສີຂຸະ
ພາບແຂງແຮງ ເປັນອະນາຄົດທີ່
ສົດໃສຂອງຊາດ ດ້ວຍການຮ່ວມ
ກັບອົງການຈັດຕ້ັງຂ້ັນສູນກາງ 
ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ຄະນະກໍາມາທິ
ການເພ່ືອຄວາມກ້າວໜ້າຂອງ
ແມ່ຍິງ, ແມ່ ແລະ ເດັກ ທຸກຂັ້ນ, 
ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງ
ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ພາກເອ
ກະຊົນ, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ, ອົງ
ການຈັດຕ້ັງສາກົນ ແລະ ອົງການ
ຈັດຕ້ັງທາງສັງຄົມ ຕະຫຼອດຮອດ
ພ່ໍແມ່ປະຊາຊົນທ່ົວປະເທດ ເພ່ືອ
ຍົກສູງຄວາມສໍາຄັນຂອງເດັກ 
ດ້ວຍການສ້າງໂອກາດ, ສ້າງສະ
ພາບແວດລ້ອມທ່ີອົບອຸ່ນປອດ
ໄພ, ສ້າງອະນາຄົດ ແລະ ສ້າງ
ຄວາມເຂ້ັມແຂງໃຫ້ແກ່ເດັກທຸກ
ຄົນ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າສິດທິທັງ
ໝົດຂອງເດັກ ໄດ້ຮັບການປົກ
ປ້ອງຄຸ້ມຄອງ, ຄວາມເປັນຢູ່ທີ່
ດີ, ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນ ແລະ ຮັບ
ຟັງສຽງຂອງເຂົາເຈົ້າ.

ເນ່ືອງໃນໂອກາດວັນເດັກ
ສາກົນ ວັນທີ 1 ມິຖຸນາ ປີ 2025 
ນ້ີ, ຂໍໃຫ້ພວກລູກຫຼານອະນຸຊົນ, 
ເຍົາວະຊົນ ແລະ ເດັກລາວບັນ
ດາເຜົ່າທຸກຖ້ວນໜ້າ ຈົ່ງມີແຕ່
ຄວາມຜາສຸກ, ມີສຽງຍິ້ມຫົວ, 
ເປັນທີ່ຮັກແພງ ແລະ ໜໍ່ແໜງ
ທຶນຮອນອັນປະເສີດ-ລ້ໍາຄ່າຂອງ
ຄອບຄົວ, ສັງຄົມ ແລະ ອະນາ
ຄົດອັນສົດໃສຂອງປະເທດຊາດ.

ຂໍອວຍພອນໃຫ້ການສະ
ເຫີຼມສະຫຼອງວັນເດັກສາກົນປີນ້ີ 
ມີຂະບວນຟົດຟື້ນ ແລະ ປະສົບ
ຜົນສຳເລັດຢ່າງຈົບງາມ.
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#  ມ. ດວງມາລາ

j ກະວີວອນສົ່ງໃຫ້     ໄວໜຸ່ມຍິງສາວ

ນັກຮຽນເຮົາຫວນຄິດ    ຮ່ຳຮອນວິໄຈແຈ້ງ
ນຳມາປົວແປງແກ້     ບັນຫາເຄີຍບົກຜ່ອງ
ຂອງຕົນເອງເພື່ອໃຫ້    ຊີວິດໄດ້ພັດທະນາ

j ຜ່ານມາມີນາດນ້ອງ    ບາງຜ່ອງເມີນເສີຍ
ລະເລີຍໃນການຮຽນ    ບໍ່ສຶກສາຄົ້ນ
ວົນແນມເຂັມໂມງຍ້າຍ    ຍາມຄູບັນຍາຍບອກ
ບໍ່ເຄີຍຟັງຄິດຄົ້ນ  ວົນແຕ່ໂສເລື່ອງຫຼິ້ນ ລິນເຫຼົ້າດື່ມເບຍ

j ບາງຄົນອວດເກັ່ງກ້າ    ວາງທ່າອັນຕະພານ
ວັນໆຊວນຊຸມແຊວ    ນັດຕີຮາວີຂ້າ
ຜິດກັນປານສຸນັກບ້າ    ຮາວີຕົບຕ່ອຍ
ເຫດຜົນພຽງເລັກນ້ອຍ    ຄືຕີຕ້ານຍາດແຟນ ໜ່າຍເດ!

j ຫຼາຍປະເດັນເດັ່ນຮ້ອນ    ເຫັນຢູ່ຫຼວງຫຼາຍ
ໃນສັງຄົມປັດຈຸບັນ    ອາເນກນັນນອງມົ້ວ
ກົວຈະເສຍການຮຽນລ້າ    ຫາກສັນຫາແນວບໍ່ແມ່ນ
ສັງຄົມຊິກ່າວເວົ້າ     ເສຍໜ້າພໍ່ແມ່ຕົນ

j ທາງທີ່ດີຄວນຄິດຄົ້ນ    ຕັ້ງຕໍ່ຮຽນໜັງສື
ຖືສິນທຳມາເປັນຫຼັກ    ຄວບຄຸມໃຈຕົນໄວ້
ທາງຊົ່ວດີມີໃຫ້     ເຮົາເດີນຕາມໄຕ່
ແລ້ວແຕ່ໃຈນາດນ້ອງ    ຊິທຽວເບື້ອງບ່ອນໃດ ນັ້ນແລ້ວ!

-;opY,
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Xg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
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]t[kp

g]njv'G  g,p0hvpgv'

lv'ljP;oaj'la'lao]q,dao c]h;gduf,u[qflqomtok0Bo,k
;aoc;H'G  ,NdjvoF d60a[]qfwxgIaf;Pd gsao,uv5[af
  gsf16jlujcpdw2cf'F  7qos5h,daog[yj'[ad
  s^kpM
;v';yG  vhk;s;kF c]h;gxao9ja'.f8+L 
;aoc;H'G  d6dt1kdgsaosaocŝt        c8j7qos5h,ŝkp3rf
  g[yj'9ja'.fdt[+gsaoF  wfhpyoc8jlP'g0qkg;Qk
  ;jkG “vu8qogf de]a',u]6d16jcfjF glpfkp
  gfgokt” d6dtg]up7yfvvd wvgfp\bj' grnjv
  -ywfhgsao;jkgdufspa'0BoDDD
;v';yG   ,b'gIafco;.f 9bj'g0Qkwxgsaowfh
;aoc;H'G  d6pqd,n0Bo rhv,Ihv'0Bo;jk “7qomuj8kpc,jo
  g,p0hvpgv'” gmqjkoAocŝtDDD  7qod=ŝudmk'
  .shd6g0QkwxF  c8jrk[mujgsao d6gdnv[gxao]q,
;v';yG  gxaospa',b' ,ao\hkltspqfltspv's;kLLL
;aoc;H'G  [+KKK  ]qf8e|kc,j,ko8kp

dyocd'.shg9Qk-v,f6dhk'  7k7=-y9U,pkd
]k'gmnjv,aoskd7ks;jk'c0h; .z-y9U,-j;pv;o

7t8yg8nvo.9
#  fvdsphk 

f  dv'xt-5,ltw|lk,aogmnjvmu _ 0v'ltrk
csj'-kf -5fmu IX 9tw00Bo1jk'gxaomk'dko .o;ao
mu _ ,y45okoU c]t 9tfegouowx9qog4y';aomu @* ,y45ok 
@W@&   0=.shl50trk[rhv,  xt-5,oaj'pk;oko mjko ll- 
gvupK gxao8q;cmoxt-k-qo grnjvpnjop=ltg\ug]Nv' lyj'
mujg7nv'7k0hv' |v'.9xt-kwrj vkwlmjko-j;pg;Qk 
.sh0Aogmy'Ia[I6h 8qd]q'cdhdt9jk'.9g9Qk oAoc]h;K

f  -q,g-up;aomu ! ,y45ok ;aogfadohvplkdqo 
c]t ;aox6d8Qow,hcsj'-kf s^kp[jvos^kplt4komuj 
wfh,udko9af'koltgs^u,lts^v' 1jk'7bd7No,j;o-njo 
vao;jkco;ok,\=jw,h rq'wrxjkfq'\k 4hk[+,udkoIad
lk d=l6oskplts^kplYo c,jo;jkfyofvoohe ]emko
.ld=csh'gsnvf v5ostr6,d=xjPoxUo czjofyoIhvo
faj'vtg;9u oAoc]h;K

5
ອາການຫົວໃຈວາຍ ຫຼື 

ຫົວໃຈລົ້ມເຫຼວ ເກີດຈາກການ
ເຮັດວຽກຜິດປົກກະຕິຂອງຫົວ
ໃຈ ເຮັດໃຫ້ບ່ໍສາມາດສູບເລືອດ
ໄປລ້ຽງສ່ວນຕ່າງໆໄດ້ພຽງພໍ 
ຄວາມຮຸນແຮງມີທັງແບບກະທັນ
ຫັນ ແລະ ຊໍາເຮື້ອ ດັ່ງນັ້ນ, ສິ່ງ
ສຳຄັນຄວນຈະສັງເກດອາການ 
ເພາະຫົວໃຈເປັນອະໄວຍະວະທ່ີ
ເມື່ອເຈັບປ່ວຍແລ້ວລໍຖ້າບໍ່ໄດ້ 
ການຮູ້ໄວກໍຈະຊ່ວຍໃຫ້ດູແລຮັກ
ສາໄດ້ຢ່າງຖືກຕ້ອງ ແລະ ຫຼຸດ
ຄວາມສ່ຽງຕ່ໍການເສຍຊີວິດຍ້ອນ
ຫົວໃຈວາຍໄດ້ຫຼາຍຂຶ້ນ.

ພະຍາດຫົວໃຈວາຍອາດ
ເກດີໄດ້ຈາກຫຼາຍສາເຫດ ເຊັນ່: 
ເສັ້ນເລືອດຫົວໃຈຕີບ ຫຼື ຕັນ
ແບບກະທັນຫັນ ຈ່ຶງເຮັດໃຫ້ກ້າມ
ເນ້ືອຫົວໃຈຕາຍ ສ່ົງຜົນໃຫ້ການ
ບີບໂຕຂອງຫົວໃຈຫຼຸດລົງ; ລີ້ນ
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# ຮຽບຮຽງໂດຍ: ຫອມສະນິດ

ຫົວໃຈຜິດປົກກະຕິ ເຊັ່ນ: ເສັ້ນ
ເລືອດຫົວໃຈຕີບຮຸນແຮງ ເຮັດ
ໃຫ້ການຮັບ-ສ່ົງເລືອດຂອງຫົວ
ໃຈຫຸຼດລົງ; ກຸ່ມພະຍາດຍາດໄທ
ລອຍ ເຊັ່ນ ໄທຮອຍເປັນພິດ 
ແລະ ແມ່ຍິງທີ່ມີອາການມານ

ເປັນພິດ; ສະນັ້ນ, ໃນຄໍລຳສຸກ
ສະບາຍຫາຍໂລຄາສະບັບນ້ີ ເຮົາ
ມີ 3 ອາການທີ່ອາດຈະເປັນສັນ
ຍານເຕືອນວ່າຫົວໃຈຂອງທ່ານ
ກຳລັງຈະວາຍ ຫຼື ລົ້ມເຫຼວ ຄື:

- ເມື່ອຍງ່າຍ: ອາດຈະ

ບົ່ງບອກວ່າປະສິດທິພາບການ
ເຮັດວຽກຂອງຫົວໃຈໜ້ອຍລົງ 
ຄວາມຮຸນແຮງຂອງພະຍາດມັກ
ຈະກ່ຽວຂ້ອງກັບກິດຈະກໍາທ່ີເຮັດ 
ຖ້າທ່ານມີອາການເມື່ອຍຢູ່ຕະ
ຫຼອດເວລານັ້ນ ອາດໝາຍເຖິງ
ຄວາມຜິດປົກກະຕິທີ່ຮຸນແຮງ.

- ແສບ, ເຈັບສຽບ ແລະ 
ແໜ້ນໜ້າເອິກ: ອາການນ້ັນອາດ
ບົ່ງບອກໃຫ້ຮູ້ວ່າ ຫົວໃຈຂາດ
ເລືອດໄປຫຼໍ່ລ້ຽງ ສ່ວນຫຼາຍມັກ
ຈະຮູ້ສຶກແໜ້ນກາງໜ້າເອິກ ອາດ
ຈະມີອາການປວດຈາກຕ້ົນຄໍຂ້ຶນ
ໄປຫາຄາງກະໄຕ, ມີອາການເຄ່ັງໆ
ຕຶງໆ, ມຶນຊາ, ແຕ່ບ່າໄຫຼໄປເຖິງ
ຕົ້ນແຂນ ຮູ້ສຶກຄືມີແນວໜັກໆ
ມາເຕັງ ຖ້າອາການເຫ່ົຼານ້ີເປັນດົນ
ກວ່າ 20 ນາທີ ອາດສົ່ງຜົນໃຫ້
ກ້າມເນື້ອຫົວໃຈຕາຍ ເຮັດໃຫ້
ປະສິດທິພາບຂອງຫົວໃຈຫຸຼດລົງ.

- ບໍ່ສະບາຍໂຕເວລາ
ນອນ: ຈະຮູ້ສຶກບໍ່ສະບາຍໂຕເວ
ລານອນງາຍ ອາດຈະເປັນສັນ
ຍານທ່ີບ່ົງບອກວ່າປະລິມານນໍ້າ
ໃນຫົວໃຈເພ່ີມຂ້ຶນຈາກການເຮັດ
ວຽກຂອງຫົວໃຈຜິດປົກກະຕິ
ຂ້ອນຂ້າງຮຸນແຮງ.

ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນ: 
www.sanook.com
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(Xinhua) - ວັນ ທີ 13 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ນາຕາລິຢາ ຄິ
ເຊໂລວາ (Nataliya Kiselova) 
ປະທານ ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ ບຸນ ກາ
ລີ ໄດ້ ປະຕິ ເສດ ຂໍ້ ສະ ເໜີ ຂອງ ປະ
ທານາທິບໍດີ ຣູເມນ ຣາເດຟ 
(Rumen Radev)  ທີ່ຈະຈັດ 
ການ ລົງ ປະຊາ ມະຕິ ເລື່ອງ ການ 
ນຳ ເງິນສະກຸນ ເອີ ໂຣມາ ໃຊ້ ໃນ 
ປະ ເທດ.

ເມ່ືອວັນຈັນ, ຣາເດຟ ໄດ້
ຍ່ືນຂ້ໍສະເໜີຕ່ໍສະພາແຫ່ງ ຊາດ 
ເພື່ອຈັດການລົງປະຊາມະຕິ ວ່າ
ຊາວບຸນ ກາລີສະໜັບສະໜູນ ການ
ນຳ ເງນິສະກຸນ ເອີ ໂຣມາ ໃຊ້ໃນປີ 
2026 ຫຼືບໍ່.

ນາງ ຄິເຊໂລວາ ກ່າວວ່າ: 
ການສະເໜີດ່ັງກ່າວ ບ່ໍສອດຄ່ອງ
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ກັບບົດບັນຍັດສະເພາະຂອງລັດ
ຖະທໍາມະນູນບຸນ ກາລີ ລວມທັງ
ສົນທິສັນຍາ ແລະ ກົດໝາຍທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ.

ບຸນ ກາລີ ເຂ້ົາເປັນສະມາ
ຊິກສະຫະພາບເອີຣົບໃນປີ 2007.

ກາງເດືອນເມສາປີນີ້, 
ນາງ ເທເມນູຊກາ ເປດໂຄວາ 

(Temenuzhka Petkova) ລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ກ່າວ
ວ່າ: ບຸນ ກາລີ ໄດ້ບັນລຸມາດຕະ
ຖານທັງໝົດສໍາລັບການເປັນສະ
ມາຊິກຂອງກຸ່ມເອີໂຣ ແລະ ກຳ
ລັງລໍຖ້າຮ່າງບົດລາຍງານໂດຍ
ຄະນະກໍາມະການເອີຣົບ ແລະ 
ທະນາຄານກາງເອີຣົບ.

ນາຕາລິຢາ ຄິເຊໂລວາ

(AFP) - ລັດຖະບານ
 ແບນ ຊິກ  ຍົກ ເລີກ ແຜນການ ເຊົາ
ໃຊ້ ພະລັງງານ ນິວ ເຄລຍ ຢ່າງ ເປັນ
 ທາງ ການ ຫັຼງ ຈາກ ສະພາຜູ້ແທນ
ລາສະດອນ  ລົງ ມະຕິ ຍົກ ເລີກ ຄຳ 
ໝັ້ນ ສັນຍາ ທີ່ ມີມາ 20 ປີ  ແລະ  
ອະນຸຍາດ ໃຫ້  ກ່ໍສ້າງ ເຕົາ ປະຕິ ກອນ
 ເຄື່ອງໃໝ່.

ວັນພະຫັດທີ 15 ພຶດສະ
ພາຜ່ານມາ, ບັນດາສະມາຊິກສະ
ພາຜູ້ແທນລາສະດອນ (ສະພາຕ່ໍາ 
ທີ່ມີ 150 ທີ່ນັ່ງ) ໄດ້ສະໜັບສະ
ໜູນແຜນການຂອງລັດຖະບານ
ຊຸດໃໝ່ທ່ີນຳໂດຍຝ່າຍອະນຸລັກ
ນິຍົມ ທີ່ຈະຟື້ນຟູອຸດສາຫະກຳ
ນິວເຄລຍຂອງປະເທດ ດ້ວຍຄະ
ແນນສຽງເຫັນດີ 102 ຕໍ່ 8 ສຽງ 
ແລະ ງ ົດອອກສຽງ 31 ສຽງ.

ມາຕິເຢີ ບິເຮ (Mathieu 
Bihet) ລັດຖະມົນຕີກະຊວງພະ
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ລັງງານຂອງແບນຊິກ ກ່າວວ່າ 
“ສະພາຜູ້ແທນລາສະດອນ ຫາ
ກໍປ່ຽນໜ້າປະຫວັດສາດແຫ່ງ
ການຂັດຂວາງ ແລະ ຄວາມລັງ
ເລ ໃນສອງ ທົດ ສະ ວັດທ່ີຜ່ານມາ 
ເພ່ືອປູທາງໄປສູ່ຮູບແບບພະລັງ
ງານທີ່ສົມຈິງ ແລະ ຢືດຢຸ່ນ”.

ການ ລົງ ມະຕິຄ້ັງນ້ີ  ໄດ້ ຍົກ
 ເລີກ ກົດໝາຍ ສະບັບ ປີ 2003 
ທ່ີ ກຳນົດ ໃຫ້ ແບນ ຊິກ ຢຸດຕິ ການ
ໃຊ້ງານ ເຕົາ ປະຕິ ກອນ ນິວ ເຄລຍ
ຂອງປະເທດ  ພາຍໃນ ປີ 2025  
ແລະ  ຫ້າມ  ສ້າງ ກຳລັງ ການ ຜະລິດ
ໃໝ່  ເຊິ່ງ ກຳນົດ ເວລາ ດັ່ງກ່າວ  
ຖືກເລື່ອນອອກໄປແລ້ວ 10 ປີ  
ເມື່ອ ປີ 2022, ຫຼັງຈາກຄວາມ
ຂັດແຍ້ງລະຫວ່າງລັດເຊຍ ກັບ 
ອູແກຣນ  ເຮັດ ໃຫ້ ເກີດ ວິ ກິດ ການ
 ດ້ານພະລັງງານ, ສົ່ງຜົນໃຫ້ລາ
ຄາແກ໊ສຖີບຕົວສູງຂຶ້ນ.

ບເິຮ ກາ່ວເສມີວ່າ: ການ 
ເຄື່ອນ ໄຫວ ຂອງ ລັດຖະບານ ບໍ່ 
ພຽງ ເປັນການ ປະຕິ ຮູບ ດ້ານ ພະ
ລັງງານ ເທ່ົາ ນ້ັນ, ແຕ່ ຍັງ ເປັນ ບາດ
ກ້າວ ສຳຄັນ ສຳລັບ ອະນາຄົດ ຂອງ 
ແບນ ຊິກ ທັງ ໃນດ້ານ ເສດຖະກິດ, 
ສ່ິງ ແວດ ລ້ອມ  ແລະ ຍຸດ ທະ ສາດ.

ຕາມ ຂ້ໍມູູນຈາກອົງການ
ພະລັງງານ ສາກົນ (International 
Energy Agency - IEA), ປັດ
ຈຸ ບັນ  ແບນ ຊິກ  ມີ ໂຮງ ໄຟຟ້າ ນິວ
 ເຄລຍ 2  ແຫ່ງ,  ແຕ່ ລະ ແຫ່ງ ມີ 
ເຕົາ ປະຕິ ກອນທ່ີປະຕິບັດງານຢູ່ 
2 ໜ່ວຍ ໂດຍນິວ ເຄລຍ ກວມ
 ເອົາ 40% ຂອງ ການ ຜະ ລິດ ພະ
ລັງ ງານ ທັງ ໝົດ ຂອງ ປະ ເທດ, ຖັດ
 ມາ ແມ່ນ ແກ໊ ສ   ແລະ  ພະ ລັງ ງານ 
ລມົ ກວມ ເອົາ 21% ແລະ 19 % 
ຕາມ ລໍາ ດັບ.
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(Xinhua) - ຄະນະ ປະ
ຈຳ ສະພາ ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ  ທ່ົວ
ປະເທດ ຈີນ (NPC)  ໄດ້ ເລີ່ ມດຳ
 ເນີນ ການ ກວດກາການບັງຄັບ
ໃຊ້ ກົດໝາຍ ຄວາມ ປອດ ໄພ ຂອງ
ອາຫານ ຮອບ ໃໝ່ ເມື່ອ ວັນສຸກ
 ທີ 9 ພຶດສະພາຜ່ານມາ ໂດຍມີ
ຈຸດປະສົງ ເພ່ືອສ້າງຄວາມເຂ້ັມ
ແຂງໃນ ການຄວບຄຸມ ຄວາມ 
ປອດ ໄພ ຂອງ ອາຫານ  ແລະ ຍົກ
ລະດັບ ຄວາມ ພະຍາຍາມ ດ້ານ 
ຄວາມ ປອດ ໄພ ຂອງອາຫານ ໂດຍ
 ລວມໃຫ້ດີຍິ່ງຂຶ້ນ.

ກົດໝາຍ  ຄວາມ ປອດ 
ໄພ ຂອງ ອາຫານ  ໄດ້ ປະກາດ ໃຊ້ 
ໃນ ປີ 2009  ແລະ ຜ່ານການ ປັບ
ປຸງ ຢ່າງຮອບດ້ານໃນ ປີ 2015; 
 ໂດຍ ຄະນະ ປະຈຳ  NPC ໄດ້ ດຳ
 ເນີນການ ກວດກາ ການບັງຄັບ
ໃຊ້ກົດໝາຍ ກ່ອນໜ້ານີ້  ໃນ ປີ 
2009, 2011  ແລະ 2016.

ໃນ ການ ກວດກາ ຮອບ
ຫຼ້າ ສຸດນີ້, ທີມ ງານ ຈະ ດຳ ເນີນ 
ການ ປະ ເມີນ ຢູ່ສະຖານທ່ີຈິງໃນ 
ລະດັບ ແຂວງ ເຊ່ັນ:  ເຫີຍຫົຼງ ຈຽງ, 
ຊຽງ ໄຮ້, ຈຽງ ຊີ,  ເຫີ ໜານ, ກວາງ

7totxt9e NPC  fegouodkod;fdkdko
[a'7a[.-hdqf\kp7;k,xvfwr0v'vksko

ຊີ  ແລະ ການ ຊູ; ນອກຈາກ ນີ້, 
ຄະນະ ປະຈຳ ສະພາ ຜູ້ ແທນປະຊາ
ຊົນ ນະຄອນ ທຽນ ຈິນ, ຫຼຽວໜິງ, 
ອານຮຸຍ, ຫູເປີ່ຍ, ກຸ້ຍໂຈ  ແລະ 
ຊິງໄຫ່ ຈະ ໄດ້ ຮັບການມອບ ໝາຍ
ໃຫ້ ກວດກາ ການ ປະຕິບັດ ກົດໝາຍ
 ພາຍ ໃນ ເຂດ ບໍລິຫານ ຂອງ ຕົນ.

ທີມງານກວດກາຈະສຸມ
ໃສ່ແປດຂົງເຂດທີ່ສໍາຄັນ ລວມ
ທັງການສ້າງລະບົບຕິດຕາມ ແລະ 
ປະເມີນຄວາມສ່ຽງດ້ານຄວາມ
ປອດໄພຂອງອາຫານ,  ການຄວບ
ຄຸມຄວາມປອດໄພຂອງອາຫານ
ໃນໂຮງຮຽນ, ການຄວບຄຸມການ
ນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກອາຫານ.

ທ່ານ ໄຄ ຕ້າເຟີງ (Cai 

Dafeng) ຮອງປະທານຄະນະ
ປະຈໍາ NPC ໄດ້ເນັ້ນໜັກເຖິງ
ຄວາມສໍາຄັນຂອງການຢຶດໝ້ັນ
ໃນຫັຼກການພ້ືນຖານຂອງຄວາມ
ປອດໄພຂອງອາຫານຢ່າງໜັກ
ແໜ້ນ, ຍົກລະດັບປະສດິທິພາບ
ໃນ ການຄວບຄຸມຄວາມປອດໄພ
ຂອງອາຫານ, ຊຸກຍູ້ການປະຕິ
ບັດກົດໝາຍຄວາມປອດໄພຂອງ
ອາຫານຢ່າງຮອບດ້ານ ແລະ ມີ
ປະສິດທິພາບຍິ່ງຂຶ້ນ ເພື່ອໃຫ້
ການຮັບປະກັນທາງກົດໝາຍທ່ີ
ເຂ້ັມແຂງໃນການປົກປ້ອງສຸຂະ
ພາບ ແລະ ຄວາມປອດໄພຂອງ
ປະຊາຊົນ.

(Xinhua) - ຟໍນາຕິ 
ຄອຟຟາ (Fonati Koffa) ປະ
ທານສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ (ສະ
ພາຕໍ່າ) ແຫ່ງສາທາລະນະລັດລິ
ເບເຣຍ ໄດ້ຍື່ນໃບລາອອກເມື່ອ
ວັນຈັນທີ 12 ພຶດສະພາຜ່ານມາ 
ທ່າມກາງຂ້ໍຂັດແຍ້ງໃນສະພາທ່ີ 
ແກ່ ຍາວມາຫຼາຍເດືອນ.

ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ 
ເກີດຄວາມແຕກແຍກເປັນເວລາ 
7 ເດືອນ ຈົນກະທັ້ງເກີດການ
ຈັດຕ້ັງຄະນະຜູ້ນຳຄູ່ຂະໜານຂ້ຶນ, 
ໃນຂະນະທ່ີຝ່າຍນິຕິບັນຍັດຂອງ
ລັດຖະບານແບ່ງອອກເປັນ 2 
ຝ່າຍຄື: ຝ່າຍນິຕິບັນຍັດ ເຊິ່ງ 
ຄອຟຟາ ເປັນສະມາຊິກຢູ່ ແລະ 
ຝ່າຍສຽງສ່ວນຫຼາຍ ເຊ່ິງເປັນປະ
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ທານໂດຍ ຣິຊາດ ຄູນ (Richard 
Koon).

ຄວາມ ບໍ່ ລົງ ລອຍ ກັນ  
ແລະ ການ ແບງ່ ແຍກໃນສະພາຜູ້
ແທນປະຊາຊົນ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ເກີດ
ມີການໂຕ້ຖຽງກັນທາງກົດໝາຍ 
ແລະ ການເມືອງຢ່າງດຸເດືອດ 
ກ່ຽວກັບຕຳແໜ່ງປະທານສະພາ; 
ທັງສອງ ກຸ່ມ ໄດ້ ຈັດ ກອງ ປະຊຸມ 
ສະພາ ນິຕິບັນຍັດ ແຍກ ກັນ ຫຼັງ 
ຈາກ ກຸ່ມສຽງສ່ວນຫຼາຍ ປະກາດ 
ວ່າ ຄອຟຟາ  ໄດ້ ຖືກ ຂັບ ໄລ່ ອອກ
 ຈາກ ຕຳ ແໜ່ ງ  ແລະ  ແຕ່ງຕັ້ງຄູນ 
ໃຫ້ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງແທນ. ຄຳ ຕັດ
ສິນ ຂອງ ສານ ສູງ ສຸດເມື່ອ ວັນ ທີ 
23  ເມສາ ຜ່ານມາ  ໄດ້ຢືນຢັນ 
ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ຂອງ  ຄອຟຟາ  ແລະ  

ປະກາດ ວ່າ  ທຸກຄວາມ ພະຍາຍາມ
 ທີ່ ຈະ ໂຄ່ນ ລົ້ມ ເຂົາ ຖືເປັນສິ່ງ ທີ່ 
ຜິດ ກົດໝາຍ.

ຄອຟຟາ ກ່າວຕໍ່ບັນດາ
ນັກຂ່າວໃນນະຄອນຫຼວງມອນ
ໂຣວີ (Monrovia) ວ່າ  ເຂົາໄດ້
ລາອອກຈາກຕຳແໜ່ງປະທານສະ
ພາເມື່ອວັນຈັນທີຜ່່ານມາ, ໂດຍ
ອ້າງເຖິງການປະຕິເສດຂອງຝ່າຍ
ບໍລິຫານຂອງລັດຖະບານ ທີ່ຈະ
ປະຕິບັດ ຕາມຄຳຕັດສິນຂອງສານ
ສູງສຸດຂອງປະເທດ. ຕາມ ການ
ລາຍງານຂອງສື່ ມວນ ຊົນ ທ້ອງ 
ຖ່ິນ, ຫວ່າງ ມ່ໍໆ ມາ ນ້ີ, ລັດຖະບານ
ໄດ້ ປະກາດ ການ ສະໜັບສະໜູນ
ກຸ່ມສຽງສ່ວນຫຼາຍ.

ຄອຟຟາ ກ່າວຕໍ່ບັນດາ
ນັກຂ່າວວ່າ “ຂ້າພະເຈ້ົາບ່ໍສາມາດ
ເຈລະຈາທາງກົດໝາຍໄດ້; ຫາກ
ຂ້າພະເຈ້ົາລາອອກ, ນ້ັນແມ່ນຂະ
ບວນການທາງກົດໝາຍ-ຕຳແໜ່ງ
ທີ່ວ່າງຈະຖືກສ້າງຂຶ້ນ ແລະ ຈະ
ມີການເລືອກຕ້ັງປະທານສະພາ
ຜູ້ແທນປະຊາຊົນຜູ້ໃໝ່”.

ຄອຟຟາ ກ່າວຕື່ມວ່າ 
“ເມ່ືອປະທານາທິບໍດີກ່າວວ່າເຂົາ
ຈະກັບຄືນສູ່ທ່າທີເດີມຂອງເຂົາ- 
ເພ່ືອເຮັດວຽກຮ່ວມກັບກຸ່ມສຽງ
ສ່ວນຫຼາຍ-ພວກເຮົາກໍຕ້ອງປະ
ເມີນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພວກ
ເຮົາຄືນໃໝ່”.
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(Xinhua) - ເປເຕີ ພາ
ເວວ (Petr Pavel) ປະທານາ
ທິບໍດີສາທາລະນະລັດເຊັກ ໄດ້
ປະກາດເມື່ອວັນອັງຄານທີ 13 
ພຶດສະພາຜ່ານມາວ່າ ການເລືອກ
ຕ້ັງສະມາຊິກສະພາ ຜູ້ ແທນປະຊາ
ຊົນ ເຊິ່ງເປັນສະພາ ຕ່ຳຂອງ ລັດ
ຖະສະພາ ຈະຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 3 
ແລະ 4 ຕຸລານີ້, ອີງຕາມຖະແຫຼງ
ການໃນເວັບໄຊຂອງສຳນັກງານ
ປະທານາທິບໍດີ.

ເປັນຄັ້ງທຳອິດທີ່ພົນລະ
ເມືອງເຊັກທ່ີອາໄສຢູ່ຕ່າງປະເທດ 
ຈະໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ລົງຄະ
ແນນສຽງທາງໄປສະນີ; ຕາມຂໍ້
ມູນຂອງ ກະຊວງ ການ ຕ່າງປະ ເທດ, 
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ມີຊາວ ເຊັກຫຼາຍກວ່າ 600,000  
ຄົນ ທີ່ອາໄສ ຢູ່ ຕ່າງປະ ເທດ ໃນ
ໄລຍະ ຍາວ ໂດຍຄາດ ວ່າ ຈະ ມີຜູ້
ມາໃຊ້ສິດລົງ ຄະ ແນນ ສຽງທາງ 
ໄປສະນີ ຫຼາຍສິບພັນ ຄົນ  .

ສະພາ ຕ່ຳ  ປະກອບ ດ້ວຍ
 ສະມາຊິກ 200 ທ່ານ ມີອາຍຸ
ການ 4 ປີ, ການເລືອກຕັ້ງຄັ້ງຫຼ້າ
ສຸດ ຈັດຂ້ຶນໃນວັນທີ 8 ແລະ 9 
ຕຸລາ 2021.

ເປເຕີ ພາເວວ
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   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

(ສພຊ) - ວັນທີ 28-29 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ບຸນຕາ 
ເທບພະວົງ ກຳມະການສຳຮອງ
ສູນກາງພັກ, ຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), ປະທານກໍາ
ມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວ
ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍໃນຂົງ
ເຂດວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ຢູ່ກະ
ຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີ
ການສັງຄົມ, ກະຊວງສາທາລະ
ນະສຸກ, ກະຊວງສຶກສາທິການ 
ແລະ ກິລາ, ກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, 
ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ 
ໂດຍການຮ່ວມເຮັດວຽກກັບບັນ
ດາທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ ແລະ 
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ; ທັງນີ້, 
ກໍເພ່ືອຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ບັນດາຂະ
ແໜງການໃນຂົງເຂດວັດທະນະ
ທໍາ-ສັງຄົມ ທັງຢູ່ສູນກາງ ແລະ 
ທ້ອງຖິ່ນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດລັດຖະທໍາມະນູນ, ບັນດາ
ກດົໝາຍ, ນຕິິກາໍໃຕ້ກດົໝາຍ, 
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງບົປະມານ
ແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2025 ເຊິ່ງ
ຈະເປັນພ້ືນຖານສໍາຄັນໃຫ້ແກ່
ການສະໜອງຂ້ໍມູນເພ່ືອສະຫຸຼບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາແຜນ
ການດັ່ງກ່າວ ໃນ 6 ເດືອນຕົ້ນ
ປີ ແລະ ກຳນົດທິດທາງ 6 ເດືອນ
ທ້າຍປີ 2025 ແລະ ອອກເປັນ
ມະຕິກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ ແລະ ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງ
ລັດ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 9 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ 
IX ທ່ີຈະໄຂຂ້ຶນໃນລະຫວ່າງວັນ

ທີ 9-26 ມິຖຸນານີ້.
ໃນການເຄືອ່ນໄຫວ ໄດ້

ຮັບຟັງຜົນສໍາເລັດການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ເພື່ອເຫັນໄດ້ບັນດາຄາດ
ໝາຍສູ້ຊົນທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດຮັບ
ຮອງ, ຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ 
ແລະ ວິທີແກ້ໄຂ ໃນການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດ-ສັງຄົມທ່ີຕິດພັນກັບຂົງເຂດ
ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ໂດຍສະ
ເພາະ 16 ຄາດໝາຍໃນຂົງເຂດ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ສະ
ພາບການຮຽນ-ການສອນ ໃນ
ສກົຮຽນ 2024-2025 ໃນທຸກ
ຊັ້ນທຸກສາຍ, ຕິດຕາມ ແລະ ຊຸກ
ຍູ້ຕາມຄໍາຂວັນທ່ີວ່າ “ນໍາເອົານ້ອງ
ກັບຄືນສູ່ໂຮງຮຽນ” ແລະ ອັດຕາ
ການປະລະການຮຽນ, ນະໂຍບາຍ 
ແລະ ມາດຕະການແກ້ໄຂບັນຫາ
ການຂາດແຄນຄູສອນ, ການປະ
ລະການຮຽນ, ການສົ່ງເສີມເຂົ້າ
ຮຽນສາຍວິຊາຊີບ, ການຈັດສັນ,
ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນຳໃຊ້
ແຜນງ ົບບໍລິຫານ ແລະ ແຜນ
ການລົງທຶນ ແຕ່ສູນກາງຮອດ
ທ້ອງຖິ່ນ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 
11 ຄາດໝາຍຂອງຂະແໜງການ
ສາທາລະນະສຸກ, ນະໂຍບາຍ 5 
ດີ 1 ພໍໃຈ, ການກຳນົດລາຄາ
ການບໍລິການປ່ິນປົວຂອງສະຖານ
ການບໍລິການປິ່ນປົວສຸຂະພາບ
ພາກເອກະຊົນ, ການແກ້ໄຂບັນ
ຫາເຄັ່ງຮ້ອນທ່ີເປັນປາກົດການ
ຫຍໍ້ທໍ້ໃນສັງຄົມ ໂດຍສະເພາະ
ການນໍາໃຊ້ຢາສູບໄຟຟ້າ, ການ
ບໍລິໂພກຄໍລາເຈັນທ່ີມີສານເສບ
ຕິດ ແລະ ການຕິດເຊື້ອ HIV; 
ໂຄງການ ຫຼື ກິດຈະກໍາ ໃນການ
ພັດທະນາສີມືແຮງງານຂອງປະ
ຊາຊົນ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຄວາມ
ຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດແຮງງານ
ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, 
ການຮ່ວມມືກັບສະຖາບັນການ

ສຶກສາ, ວິສາຫະກິດ ແລະ ພາກ
ສ່ວນອ່ືນໆ, ກົນໄກການຕິດຕາມ
ກວດກາການປະຕິບັດກົດໝາຍ
ແຮງງານ ໃນວິສາຫະກິດ ແລະ 
ສະຖານປະກອບການຕ່າງໆ, ສະ
ຖິຕິກ່ຽວກັບການລະເມີດກົດ
ໝາຍແຮງງານ; 7 ຄາດໝາຍ
ໃນຂົງເຂດຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະ
ນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໃນການ
ອະນຸລັກຮັກສາ ແລະ ສ່ົງເສີມຮີດ
ຄອງປະເພນີອັນດີງາມຂອງຊາດ. 
ນອກນ້ັນ, ຍັງໄດ້ປຶກສາຫາລືກ່ຽວ
ກັບປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍໃນສັງຄົມ
ທ່ີກຳລັງເປັນບັນຫາທ້າທາຍ ແລະ 
ເຄ່ັງຮ້ອນໃນສັງຄົມລາວໃນປັດ
ຈຸບັນ ເປັນຕ້ົນບັນຫາການນຳໃຊ້
ຢາສູບໄຟຟ້າ, ຄໍລາເຈັນ, ປູມເປ້ົາ
ທ່ີປົນເປື້ອນສານທ່ີເປັນອັນຕະ
ລາຍຕໍ່ສຸຂະພາບຂອງເດັກ, ເຍົາ
ວະຊົນ ແລະ ໄວໜຸ່ມ; ການຕິດ
ເຊ້ືອ HIV/ພະຍາດເອດ ທ່ີມອັີດ
ຕາເພີ່ມຂຶ້ນຫຼາຍ ແລະ ບັນຫາ
ອື່ນໆຕື່ມອີກ.

ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ
ຕ່ໍຜົນສຳເລັດແຕ່ລະຄາດໝາຍ
ທີ່ຍາດມາໄດ້ ທັງໃຫ້ການຮ່ວມ
ມື ແລະ ສະໜອງຂ້ໍມູນຮອບດ້ານ 
ເຊ່ິງຈະເປັນຂ້ໍມູນພ້ືນຖານອັນສຳ
ຄັນ, ເປັນບ່ອນອີງທ່ີຈະສັງລວມ
ລາຍງານຕ່ໍຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໃນການພິຈາລະນາ ແລະ 
ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານໃນຕ່ໍໜ້າ ທັງເນ້ັນ
ໜັກໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ສືບ
ຕ່ໍຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານທ່ີຢູ່
ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ
ໃຫ້ເຂັ້ມງວດ,  ປະຕິບັດໜ້າທີ່
ວຽກງານບົນພ້ືນຖານທາງດ້ານ
ກົດໝາຍ, ລະບຽບການຕ່າງໆ 
ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ໂປ່ງໃສ, ມີການ
ຕິດຕາມກວດກາເປັນປົກກະຕິ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(Xinhua) - ຕາມຜົນ
ການເລືອກຕ້ັງຢ່າງເປັນທາງການ, 
ພັນທະມິດປະຊາທິປະໄຕ ຝ່າຍ
ກາງ-ຂວາ ເຊິ່ງນຳໂດຍນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີ ຫຼຸຍສ໌ ມອນເຕເນ
ໂກຣ (Luis Montenegro) ຊະ
ນະການເລືອກຕ້ັງສະພາແຫ່ງຊາດ
ປອກຕຸຍການ ເມື່ອວັນອາທິດ
ທີ 19 ພຶດສະພາຜ່ານມາ; ແນວ
ໃດກໍຕາມ, ພັນທະມິດ ໄດ້ 86 
ທີ່ນັ່ງ, ຍັງບໍ່ຮອດ 116 ທີ່ນັ່ງ 
ຂອງຈໍານວນສຽງສ່ວນຫຼາຍທ່ີ
ຕ້ອງການໃນສະພາທ່ີມີສະມາຊິກ 
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230 ຄົນ ເພ່ືອຈັດຕ້ັງລັດຖະບານ
ເອງໄດ້.

ອີງ ຕາມ ຂ້ໍ ມູນ ຫ້ຼາ ສຸດ 
ຈາກ ກະຊວງ ບໍລິຫານພາຍ ໃນ , 
 ພັກ  Chega (ພໍແລ້ວ) ຝ່າຍຂວາ
ຈັດ ໄດ້ ອັນ ດັບ ສອງ  ດ້ວຍ 60 
ທີ່ ນັ່ງ, ພັກສັງຄົມ ນິຍົມ  ຕາມມາ
ຢ່າງໃກ້ຊິດດ້ວຍ 58 ທີ່ນັ່ງ.

ນະ ໂຍ ບາຍ ຄົນ ເຂ້ົາ ເມືອງ, 
ວິ ກິດ ການ ຄ່າ ຄອງ ຊີບ  ແລະ  ທີ່ 
ຢູ່ ອາ ໄສ  ເປັນ ບັນ ຫາ  ສໍາ ຄັນ ໃນ 
ການ ເລືອກ ຕັ້ງຄັ້ງນີ້,  ກໍ່ ໃຫ້ ເກີດ 
ການ ໂຕ້ ຖຽງ ຢ່າງ ກວ້າງ ຂວາງໃນ

ສັງຄົມ; ການ ຢ່ັງ ຫາງ ສຽງ ສະ ແດງ
 ໃຫ້ ເຫັນ ວ່າ, ຜູ້ ມີ ສິດ ເລືອກ ຕ້ັງ ມີ 
ຄວາມ ເປັນ ຫ່ວງ ເພ່ີມ ຂ້ຶນຢ່າງສູງ 
ກ່ຽວ ກັບ ສະຖຽນ ລະ ພາບທາງ 
ການ ເມອືງ  ແລະ  ສະຫວັດດີ ການ 
ທາງ ເສດຖະກິດ.

ປອກຕຸຍການ ເປັນສາ
ທາລະນະລັດທ່ີມີລະບົບລັດຖະ
ສະພາດຽວ, ໄດ້ຮັບການເລືອກ
ຕ້ັງໂດຍການລົງຄະແນນສຽງໂດຍ
ກົງເພ່ືອປະຕິບັດໜ້າທ່ີເປັນເວລາ
ສີ່ປີ; ວັນ ທີ 13 ມີນາຜ່ານມາ, 
ປະທານາທິບໍດີ ມາຣ໌ເຊໂລ ເຣ
ເບໂລ ເດີ ຊູຊາ (Marcelo 
Rebelo de Sousa) ໄດ້ ຍຸບ ສະ
ພາ ແຫ່ງ ຊາດ  ແລະ ດຳ ເນີນ ການ
 ເລືອກ ຕັ້ງ ໃໝ່ ໃນ ວັນ ທີ 18 ພຶດ 
ສະພານີ້ ເຊິ່ງເປັນ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ
ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ ລ່ວງໜ້າ ຄ້ັງ ທີ 3  
ຂອງປະເທດ ໃນ ຮອບ ເວລາ ບໍ່ 
ເຖິງ 4 ປີ.

(Xinhua) - ວັນເສົາ ທີ 
17 ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ສະພາ 
ແຫ່ງ ຊາດ ຫວຽດນາມ  ໄດ້ ຜ່ານ 
ມະຕິ ແນະນຳ ກນົ ໄກ  ແລະ ນະ ໂຍ
ບາຍ ຊຸດໜ່ຶງ  ແນ ໃສ່ ເລ່ັງ ການ ພັດ
ທະນາ ພາກ ເສດຖະກິດເອກະ ຊົນ; 
ນະ ໂຍ ບາຍ ຊດຸດ່ັງກາ່ວ ໃຫ້ ການ
ສະໜັບ ສະໜູນ ໃນ ຂົງ ເຂດ ທ່ີ ສໍາ 
ຄນັ ເຊັນ່ : ການ ເຂ້ົາ ເຖິງ ສນິ ເຊືອ່ , 
ການ ນໍາ ໃຊ້ ທີ່ ດິນ  ແລະ ແຮງຈູງ

ltrkcsj'-kfs;Pfok, vto5,afot3p[kp
ryglf grnjv-5dp6hrkdglf4tdyfgvdt-qo

ໃຈດ້ານ ພາ ສີ .
ພາຍໃຕ້ມະຕິສະບັບໃໝ່

ນີ້, ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ 
ແລະ ກາງ ຈະໄດ້ຮັບການຍົກ
ເວັ້ນພາສີລາຍໄດ້ ເປັນເວລາ 3 
ປີ ນັບຈາກວັນທີ່ໄດ້ຮັບໃບທະ
ບຽນວິສາຫະກິດຄ້ັງທຳອິດ; ບັນ
ດາ Startup ແລະ ບໍລິສັດຄຸ້ມ
ຄອງທຶນ ຈະໄດ້ຮັບການຍົກເວ້ັນ
ພາສີລາຍໄດ້ໃນສອງປີທໍາອິດ 

ແລະ ໄດ້ຮັບການຫຸຼດພາສີ 50% 
ສໍາລັບສີ່ປີຂ້າງໜ້າ.

ຕາມຂ້ໍມູນຂອງ ລັດຖະ
ບານ,  ໃນ ປັດຈຸ ບັນ, ພາກ ເອກະ
 ຊົນ  ໄດ້ ປະກອບສ່ວນ ປະມານ 
51% ຂອງລວມຍອດຜະລິດຕະ
ພັນພາຍໃນ (GDP)  ຂອງ ປະ 
ເທດ  ແລະ  ກວມເອົາຫຼາຍ ກວ່າ 
30% ຂອງ ລາຍ ຮັບ ງ ົບປະມານ
 ແຫ່ງ ລັດ.

ຕາມ ມະຕິ ຂອງ ກົມ ການ
ເມືອງສູນກາງພັກ ທ່ີ ໄດ້  ອອກ ໃນ 
ຕົ້ນ ເດືອນດຽວກັນ, ຄາດ ວ່າ 
ຫວຽດນາມ  ຈະ ມີວິສາຫະກິດ
 ເອກະ ຊົນ 2 ລ້ານແຫ່ງ  ແລະ ຢ່າງ
 ໜ້ອຍມີ 20 ບໍລິສັດ ຂະ ໜາດ
ໃຫຍ່ ຂອງ ຫວຽດນາມ  ເຂ້ົາ ຮ່ວມ 
ໃນ ຕ່ອງ ໂສ້ ມູນ ຄ່າລະດັບ ໂລກ 
ໃນ ປີ 2030.
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ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 

ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ 

ຄະນະບັນນາທິການ 

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ທ່ານ ແກ້ວລະກາ ຊ້ອຍໄຊຍະ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ 

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ

ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ

xa[x5'DDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)

dqf|kpgrnjvxqdxhv'
c]t lqj'glu,lyj'c;f]hv,

ເພ່ືອເປັນການຕ້ອນຮັບວັນສ່ິງແວດລ້ອມ
ສາກົນ (5 ມິຖຸນາ) ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ ຜູ້ຂຽນໄດ້
ສັງລວມເອົາບາງບົດຮຽນຈາກປະເທດອົດສະ
ຕຣາລີ, ນິວຊີແລນ ແລະ ກຳປູເຈຍ ມາເລົ່າສູ່ຟັງ
ເພື່ອເບິ່ງນຳກັນວ່າ ຢູ່ບ້ານເພິ່ນເມືອງທ່ານນັ້ນ 
ເຂົາມີວິທີການປ້ອງກັນ ແລະ ສົ່ງເສີມສິ່ງແວດ
ລ້ອມແນວໃດ.

ອົດສະຕຣາລີ ເປັນປະເທດໜຶ່ງທີ່ຈິງ
ຈັງຕັ້ງໜ້າກັບບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມ ໂດຍໄດ້
ຕັ້ງເປົ້າໝາຍເອົາໄວ້ວ່າ ພາຍໃນປີ 2030 (ອີກ
ພຽງ 5 ປີ) ຈະຕ້ອງຫຼຸດຜ່ອນການປ່ອຍອາຍ
ພິດກາກບອນໃຫ້ໄດ້ 43% (ຈາກລະດັບປີ 
2005) ແລະ ພາຍໃນປີ 2050 ຕ້ອງຫຼຸດຜ່ອນ
ໃຫ້ໄດ້ 100% ໝາຍຄວາມວ່າ ເຮັດໃຫ້ການ
ປ່ອຍອາຍພິດກາກບອນ ເປັນສູນ (0); ເພື່ອ
ບັນລຸເປົ້າໝາຍດັ່ງກ່າວ, ທາງການອົດສະຕຣາ
ລີ ໄດ້ຮັບຮອງເອາົກົດໝາຍວາ່ດ້ວຍການປ່ຽນ
ແປງຂອງສະພາບອາກາດ ສະບັບສົມບູນ ໃນ
ເດືອນກັນຍາ ປີ 2023, ຈຸດທີ່ເປັນໜ້າສົນ
ໃຈກ່ຽວກັບມາດຕະການຂອງອົດສະຕຣາລີ
ນັ້ນ ກໍຄືຄວາມພະຍາຍາມໃນການຫຼຸດຜ່ອນ
ການປ່ອຍອາຍພິດກາກບອນນ້ັນ ໄປສົມຄູ່ກັບ
ການພັດທະນາພະລັງງານທົດແທນ (ພະລັງງານ
ສະອາດ) ໂດຍມີເປ້ົາໝາຍໃຫ້ມີການຂະຫຍາຍ
ຕົວໃນລະດັບ 82% ຂອງຕະຫຼາດພະລັງງານ
ໃນປະເທດທັງໝົດ ພາຍໃນປີ 2030. 

ໃນໄລຍະດຽວກັບຂ່າວຈາກອົດສະຕຣາ
ລີ ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ ກໍມີຂ່າວໃຫຍ່ໃນ
ເລື່ອງດຽວກັນອອກມາຈາກນິວຊີແລນ ປະ
ເທດບ້ານໃກ້ເຮືອນຄຽງຂອງອົດສະຕຣາລີ ວ່າ
ປະເທດນີ້ໄດ້ວາງເປົ້າໝາຍເຮັດໃຫ້ການປ່ອຍ
ອາຍພິດກາກບອນກາຍເປັນສູນ (0) ພາຍໃນ
ປີ 2030 ຄືໄວກວ່າອົດສະຕຣາລີເຖິງ 20 ປີ. 
ເພື່ອບັນລຸເປົ້າໝາຍດັ່ງກ່າວ, ນິວຊີແລນ ໄດ້ມີ
ນະໂຍບາຍຕົວຈິງຫຼາຍດ້ານ ເພື່ອທັງຫຼຸດຜ່ອນ

ການປ່ອຍອາຍພິດກາກບອນ ແລະ ທັງເພື່ອ
ສ້າງສະພາບແວດລ້ອມດ້ານການພັດທະນາ
ໃຫ້ເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ ຕົວຢ່າງ: ໃນປີ 
2023 ທາງການຂອງປະເທດນີ້ ໄດ້ອອກກົດ
ໝາຍຄວບຄຸມການປ່ອຍມົນລະພິດຈາກຟາມ
ລ້ຽງສັດ ເນື່ອງຈາກມີການຄົ້ນພົບວ່າ ມົນລະ
ພິດທ່ີປ່ອຍອອກມາທາງລົມປາກເວລາສັດລ້ຽງ
ຫາວ ຫືຼ ເອ້ືອມນ້ັນ ມີສ່ວນສ້າງອາຍແກັດເຮືອນ
ແກ້ວ; ກົດໝາຍສະບັບດັ່ງກ່າວ ບໍ່ໄດ້ກຳນົດ
ຫ້າມສັດຫາວ ຫຼື ເອື້ອມ ແຕ່ໄດ້ເອົາມາດຕະ
ການຄວບຄຸມເພ່ືອຫຸຼດຜ່ອນການຫາວ ຫືຼ ເອ້ືອມ
ດັ່ງກ່າວລົງດ້ວຍວິທີປັບປຸງບ່ອນລ້ຽງ, ການ
ໃຫ້ອາຫານ ແລະ ອື່ນໆ. ຕໍ່ມາອີກບໍ່ດົນ, ທາງ
ການຂອງປະເທດນ້ີ ກໍໄດ້ຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ
ຕື່ມອີກສະບັບໜຶ່ງ ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ຂະແໜງກະ
ສິກຳຂອງປະເທດ ໄດ້ປຽບໃນການຍາດແຍ່ງ
ຕະຫຼາດກະສິກຳລະດັບໂລກ ໂດຍເນັ້ນຜະລິດ
ຕະພັນກະສິກຳທ່ີເປັນມິດກັບສິ່ງແວດລ້ອມ; 
ພາຍໃຕ້ນະໂຍບາຍໃໝ່ນີ້, ຊາວກະສິກອນຍັງ
ຈະສາມາດຫຸຼດຜ່ອນຕ້ົນທຶນການຜະລິດ, ສ່ວນ
ທາງເບື້ອງລັດຖະບານນັ້ນ ຈະເຮັດໜ້າທີ່ດ້ານ
ການວິໄຈ ແລະ ກຳນົດນະໂຍບາຍດຶງດູດຕ່າງໆ.

ຈາກກຳປູເຈຍ ກໍມີຂ່າວອ່າວເກົ່າອອກ
ມາແຕ່ເດືອນກໍລະກົດ 2017 ທີ່ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ທາງ
ການຂອງປະເທດນີ້ ໄດ້ອອກກົດໝາຍທີ່ກຳ
ນົດຫ້າມສ່ົງອອກດິນຊາຍໄປຕ່າງປະເທດ. ກ່ອນ
ໜ້າມີກົດໝາຍສະບັບນີ້, ການຂຸດຄົ້ນ ແລະ 
ສ່ົງອອກດິນຊາຍຈາກຊາຍຝ່ັງຕາເວັນຕົກຂອງ
ກຳປູເຈຍ ໄດ້ດຳເນີນໄປແບບອຶກກະທຶກຄຶກ
ໂຄມ, ບໍ່ມີການຄວບຄຸມ, ຂາດຄວາມໂປ່ງ
ໃສ ແລະ ມີຜົນກະທົບຕໍ່ລະບົບນິເວດ; ປະເທດ
ທີ່ນຳເຂົ້າດິນຊາຍຈາກກຳປູເຈຍນັ້ນ ແມ່ນສິງ
ກະໂປ. ກົດໝາຍທີ່ວ່ານັ້ນ ປະກາດໃຊ້ໃນວັນ
ທີ 10 ກໍລະກົດ 2017 ເຮັດໃຫ້ການສົ່ງອອກ
ດິນຊາຍຈາກເກາະກົງ ປິດລົງຢ່າງສິ້ນເຊີງ.

l ໂດຍ : ພູຜາ

16jxhkpxtdkf8yf1j60hk'ovdxhv,8es^;f
,ugoNv.o0Po;jkG “9t,u0v'0;aole]a[z6hrq[
gsao-kdlq[0v'mhk; gd;yo c][g2uoF g-yj'

g-njv;jk8qdohe8kp g;]kg0qkwxskxkF ]kp]tvPf0v'z6h8kp,u7nco;oUG 
vkp5 #* xuF l6' !D*) c,afF zq,feF xkdrjeDDD”

#  [jk;dt[n

Notice outside police station: A REWARD IS OFFERED FOR 
THE BODY OF KEVIN LAFFAN, BELIEVED DROWNED FISHING.

DESCRIPTION: AGE 36, HEIGHT 1.68 M, BLACK HAIR, 
PRONOUNCED STUTTER.

#  BAOKBU

ຂາທິການສູນກາງພັກ, ຫົວໜ້າ
ຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ ເປັນ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງສຶກສາທິ
ການ ແລະ ກິລາ.

2. ຍົກຍ້າຍທ່ານ ປອ. 
ເພັດ ພົມພິພັກ ກໍາມະການສູນ
ກາງພັກ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໄປ
ຮັບໜ້າທ່ີໃໝ່ຢູ່ຫ້ອງວ່າການສູນ
ກາງພັກ.

3. ແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ສັນຕິ
ພາບ ພົມວິຫານ ກໍາມະການສູນ
ກາງພັກ ເປັນລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງການເງິນ.

4. ຍົກຍ້າຍທ່ານ ປອ. 
ວິໄລວົງ ບຸດດາຄໍາ ກໍາມະການ
ສູນກາງພັກ, ລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງພາຍໃນ ໄປຮັບໜ້າທີ່ໃໝ່
ຢູ່ຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ.

5. ຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງ
ຕັ້ງທ່ານ ປອ. ນາງ ບຸນຄໍາ ວໍລະ
ຈິດ ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນ
ທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ 
ເປັນຜູ້ວ່າການທະນາຄານ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ.

6. ຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງ
ຕັ້ງທ່ານ ປອ. ໂພໄຊ ໄຊຍະສອນ
ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່
ແຮ່ ເປັນລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການ
ສັງຄົມ.

7. ຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງ
ຕັ້ງທ່ານ ນາງ ໃບຄໍາ ຂັດທິຍະ 
ກໍາມະການສູນກາງພັກ, ລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະ
ຫວັດດີການສັງຄົມ ເປັນລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງສາທາລະນະສຸກ.

8. ແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ຮສ. 

ປອ. ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ກໍາ
ມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, ລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ 
ປ່າໄມ້ ເປັນລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ.

9. ແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ມະໄລ
ທອງ ກົມມະສິດ ກໍາມະການສໍາ
ຮອງສູນກາງພັກ ເປັນລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງອຸດສາຫະກໍາ ແລະ 
ການຄ້າ.

II. ເຫັນດີໃຫ້ສະມາຊິກ
ລັດຖະບານ 2 ທ່ານ ອອກພັກ
ການຮັບອຸດໜູນບໍານານ:

1. ທ່ານ ຮສ. ປອ. ພຸດ 
ສິມມາລາວົງ ກໍາມະການສູນກາງ
ພັກ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງສຶກສາ
ທິການ ແລະ ກິລາ.

2. ທ່ານ ປອ. ດຣ. ບຸນ
ແຝງ ພູມມະໄລສິດ ກໍາມະການ
ສູນກາງພັກ, ລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງສາທາລະນະສຸກ


